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KRÁSNÁ HORA NAD VLTA-

VOU Na počátku února 
informovalo vedení měs-
ta své občany o ukončení 
lékařské praxe praktické 
lékařky pro děti a dorost 
Lubomír y  Vodňanské 
k poslednímu březnu.

„Ve čtvrtek 11. dubna 

budou převezeny zdra-

votnické karty pacientů 

z této ordinace do am-

bulance UNICEF, kterou 

naleznete v areálu II pří-

bramské nemocnice. Jed-

ná se o dočasný přesun 

z důvodu rekonstrukce 

REGION Obce mohou od 1. 
března žádat o fi nanční dar 
od Středočeského kraje 
na péči o nově vysázené 
stromy, které obce vysadily 
za peníze z veřejných zdrojů. 
Peníze na výsadbu stromů 
jsou vyhrazené ve středo-
českém Fondu životního 
prostředí a zemědělství, v le-
tošním roce jsou v něm 2 mi-
liony korun. 

Kraj věnuje na každý 
strom 1 500 Kč. Peníze jsou 

určeny k péči o nově vysa-
zené stromy. Jak v tiskové 
zprávě Středočeského kraje 
vysvětlila radní pro oblast ži-
votního prostředí a zeměděl-
ství Jana Skopalíková, takové 
stromy potřebují pravidel-
nou zálivku, údržbu kotvení 
nebo kůlů. Stromy přispívají 
ke zlepšení veřejného pro-
storu, vyrovnání teplotních 
extrémů, zadržování vody 
a zlepšení kvality ovzduší. 

O poskytnutí fi nančních 

SEDLČANY Snad každý ob-
čan Sedlčan zná most přes 
potok Mastník v Nádražní 
ulici. Je to velmi důležitá 
spojnice dvou částí města. 
Historie tohoto mostu se za-
čala psát v roce 1856, kdy na-
hradil úzkou lávku pro pěší 
a kdy povozy musely jezdit 
brodem. To bylo nejspíše 
v důsledku poškození pů-

vodního mostu při některé 
povodni. Tento most spojuje 
hlavní část města s centrál-
ním náměstím T. G. Masa-
ryka (dříve Velké náměstí) 
s vlakovým nádražím a částí 
města nazývanou Lhotka 
a též s Červeným Hrádkem. 
Historicky tudy vedla příjez-
dová cesta do města od Vo-
tic a Benešova. 

KOSOVA HORA Část obce 
na Dražkách se nachází 
v místě nad základní ško-
lou, kde je malé náměstí 
a roste tam památeční 
lípa. Od ní směrem dole-
va dolů vede spojovací 
ulička, navazující na sil-
nici směřující ke hřbito-
vu. Tato ulička byla velmi 
úzká a špatně průjezdná, 
takže nyní došlo k úpravě 
zdejší komunikace.

Tahle úprava chodní-
ků nebyla v Kosově Hoře 
jediná. Nové chodníky 

SEDLČANY Františku Vostár-
kovi je třicet osm let, narodil 
se v Praze, bydlí v Dobři-
chovicích a dojíždí za svojí 
přítelkyní na Sedlčansko. 
Seznámil se s ní v místním 
kraji na hudební akci. V sou-
časné době nově také každé 
pondělí provozuje v Sedl-
čanech v kulturním domě 
praxi homeopatie a kranio-

sakrální biodynamiky, kde 
sdílí místnost s Petrou Ar-
cimovičovou. Františku Vo-
stárkovi jsme proto položili 
několik otázek.

Můžete přiblížit oba 

obory, jimž se věnujete?

Homeopatie je léčebná 
a seberozvojová metoda, 
která umí pracovat na ener-
getické a informační úrovni. 

Sedlčany čeká 
čtyřměsíční uzavírka 
v Nádražní ulici

Před dvěma lety byla 
na základě požadavku Kraj-
ské správy a údržby silnic 
Středočeského kraje zpra-
covaná technická zpráva 
z běžné prohlídky, která 
konstatuje, že most je ve sta-
vu kvalifi kačního stupně č. 
IV ze sedmistupňové škály. 
To znamená, že se na něm 

O dětské pacienty je 
znovu postaráno

prostor ordinace v Krás-

né Hoře. Po ukončení 

rekonstrukce a personál-

ním zajištění bude pro-

voz ambulance v Krásné 

Hoře obnoven,“ uvedla 
nemocnice na konci prv-
ní dubnové dekády s tím, 
že pokud půjde vše pod-
le plánu, mohou se paci-
enti těšit na zrekonstru-
ovanou ordinaci během 
června tohoto roku.

„Byla to v podstatě je-

diná šance, protože sa-

motného doktora by bylo 

Obce mohou dostat 
peníze na péči o nově 
vysázené stromy

darů mohou žádat obce 
do konce září letošního roku. 
V minulosti tuto dotaci vyu-
žily například obce Kamýk 
nad Vltavou či Dublovice. 
„Ano, v minulosti obec dotaci 

využila. V minulém roce bylo 

v obci Dublovice vysazeno 

88 kusů parkových stromů. 

Osazovali jsme naše polní 

cesty. Tento projekt ale nebyl 

čerpán z dotace, jednalo se 

o náhradní výsadbu stromů 

V Kosově Hoře byly 
vybudovány tři nové 
komunikace

byly vybudovány i v Par-
ku generála Mareše a také 
na Štěpnici při výjezdu 
z obce na Sedlčany. Jed-
ná se o chodník, který 
bude sloužit k lepšímu 
přístupu k nové hasičárně 
a také k rodinným domům 
na Hejné hoře. 

Navíc se nyní budou 
v těchto místech vysazovat 
tři stromy. „Ve všech třech 

případech se jednalo o dláž-

dění, které prováděla fi rma 

Belle. Cena díla jeden milion 

Homeopatie umí pomoct s řadou obtíží 
a někdy i tam, kde nic nepomáhá, říká 
terapeut František Vostárek

Já bych ji přirovnal k tomu, 
jako když máte počítač, 
máte hardware a také soft-
ware. Když se do počítače 
nenahraje funkční software, 
tak hardware nefunguje, 
byť by byl sebelepší. Co ho-
meopatie umí, je pracovat 
na úrovni softwaru, protože 
my to s lidským tělem máme 

V sobotu 13. dubna se v Nalžovicích konal tradiční branný závod 
Bubu Cup. Více na str. 10. Foto: Lucie Kakosová
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asi nemožné sehnat. Ar-

gumentovali jsme tím, že 

by jim pacienti pak cho-

dili na ambulanci, což 

oni taky nechtějí. Primář 

tomu byl od začátku cel-

kem nakloněn, takže se to 

přes nějaké menší komp-

O dětské pacienty je znovu 
postaráno

vyskytují závady a poruchy, 
které sice nemají významný 
vliv na spolehlivost kon-
strukce, avšak představují 
zvýšené riziko z hlediska 
jejího zajištění v časovém 
horizontu do 5 let. I při laic-
kém pohledu je ale na most-
ní konstrukci velmi smutný 
pohled. Na římsách je obna-
žena armaturní výztuž a při 
pohledu od hladiny potoku 
Mastníku jsou na spodní 
straně pilířů vidět výluhy 
solí a velmi silná degrada-
ce klenby. Starosta Janeček 
k tomu sdělil: „Pokud by se 

nepřistoupilo k rekonstrukci 

nyní, tak by v budoucnu byla 

oprava o to nákladnější a asi 

i složitější.“ 
Starosta města tedy již 

od počátku minulého roku 
začal vyjednávat s Krajskou 
správou a údržbou silnic 
Středočeského kraje, zda 
by byla nějaká možnost, jak 
předmětný most opravit. 
„V tu chvíli však nastal pro 

město Sedlčany nepříjemný 

problém. Most a celá komu-

nikace je ve vlastnictví Středo-

českého kraje, ale chodníky 

na nájezdových rampách 

a opěrné zdi pod nimi jsou 

ve vlastnictví města Sedlčany. 

To v případě oprav či rekon-

strukcí zavazuje město, aby 

se na případné investiční akci 

fi nančně spolupodílelo,“ sdě-
lil sedlčanský starosta Ivan 
Janeček. Postupem času se 
začala situace ohledně opra-
vy hýbat správným směrem. 
Dokonce bylo přislíbeno, že 
by se opravil živičný povrch 
v Nádražní ulici od odbočky 
do Potoční ulice až na ná-
městí T. G. Masaryka před 
prodejní stánek s květina-
mi. Podmínkou ale bylo, že 
město si ve vlastní režiji za-

Sedlčany čeká čtyřměsíční uzavírka v Nádražní ulici
fi nancuje opravu chodníků 
a opěrných zdí s římsami. To 
by ale byla pro město investi-
ce v řádech 7 - 8 mil. Kč. 

Starosta Janeček ohled-
ně této záležitosti dokonce 
osobně navštil hejtmanku 
Středočeského kraje Petru 
Peckovou a žádal ji o pod-
poru při řešení této nelehké 
situace. Po několika dalších 
jednáních se podařilo uza-
vřít dohodu, že kraj pro-
střednictvím příspěvkové 
organizace Krajská správa 
a údržba silnic Středočes-
kého kraje opraví a zajistí 
profinancování kompletní 
opravy vlastního mostu, 
opěrných zdí s římsami 
na nájezdových rampách 
a živičný povrch na celé ko-
munikaci v souhrnné výši 

kolem 40 mil. korun. „Město 

Sedlčany si ze svých fi nanč-

ních prostředků uhradí spod-

ní skladbu a vnější povrchy 

chodníků ve výši okolo 1,25 

mil. K tomu ještě bude nutné 

připočítat opravu chodníků 

od odbočení do Luční ulice 

a budovy pošty do náměstí 

T. G. Masaryka a to včetně 

vyrovnání obrub v celé dél-

ce,“ říká Janeček. Tím letos 
dojde v Sedlčanech k jedné 
z největších investičních akcí 
poslední doby. 

Jelikož ale bude proveden 

nový živičný povrch, bylo 
na místě zkontrolovat stav 
sítí v této ulici. Ty se zde děla-
ly v polovině sedmdesátých 
let a mají již také něco odžité. 
„Největší starost nám dělá vo-

dovodní řad, který je sice udě-

lán z litinových trubek, které 

jsou však spojovány na tmel, 

který též podléhá stárnutí,“ 
doplnil Janeček a pokračo-
val „Proto by bylo vhodné 

tento vodovodní řad udělat 

nový, abychom se vyhnuli 

případné havárii. Vzhledem 

k vlastnictví komunikace Stře-

dočeským krajem by po dobu 

minimálně pěti následujících 

let, byla jakákoliv celková 

oprava vodovodního potrubí 

velmi problematická.“

Na základě této skuteč-
nosti rozhodla rada města 

na svém zasedání 3. dubna, 
že bude provedena oprava 
tohoto řadu a to dle nabídky 
1. SčV, která městu zajišťuje 
správu vodohospodářského 
majetku. Zpracovaný polož-
kový rozpočet této stavby 
je ve výši 3,8 mil. Kč včetně 
DPH. Za tím účelem rada 
města doporučila zastupitel-
svu schválit rozpočtové opta-
ření číslo 3, kterým by mělo 
dojít k převodu výše uvede-
ných fi nančních prostředků 
v rámci rozpočtu. Bude se 
jednat jen o přesun fi nancí 

z položky opravy místních 
komunikací do položky ob-
nova a oprava vodohospo-
dářského majetku.

Vlastní oprava Nádražní 
ulice a přemostění však vy-
volá velké dopravní omezení 
ve městě. V první etapě, kte-
rá potrvá od 1. května bude 
uzavřen průjezd Nádražní 
ulicí až po odbočení do Luč-
ní ulice. Tato uzavírka bude 
souviset právě s opravou 
vodovodního řadu a měla by 
být dokončena do 15. červ-
na. Po dobu neprůjezdnosti 
bude vyznačena objíždka 
ulicí Lidickou. 

Následně dojde k cel-
kovému zneprůjezdnění 
vlastního mostu přes potok 
Mastník. „To si vyžádá objíž-

ďku po silnici I/18, okolo sila 

společnosti Primagra a příjezd 

do města přes koleje a okolo 

železničního nádraží. Chodci 

budou moci využít průchod 

přes areál Sokola anebo přes 

sportovně-rekreační areál 

v Luční na tzv. Mrskošovně, 

podchodem pod I/18 a násled-

ně ulicí Potoční okolo prodej-

ny Družka zpět do Nádražní,“ 

vysvětluje starosta Janeček. 
Tato výluka by měla trvat asi 
4 měsíce, aby bylo ještě před 
zimním obdobím možné po-
ložit živičný povrch v celé 
části dotčené ulice.

Na opravu mostu byla 
na základě objednávky Kraj-
ské správy a údržby silnic 
Středočeského kraje zpraco-
vána projektová dokumenta-
ce, která předpokládá odstar-
nit celou vozovku z mostní 
konstrukce včetně chodníků 
a říms. Následně bude prove-
dena oprava mostních pilířů 
a přes celou konstrukci mos-
tu bude odlita monolitická 
železobetonová deska. Tím 
dojde k celkovému zpev-
nění celého mostu. „Právě 

s ohledem na tento technolo-

gický krok bude nutné most 

na nějakou dobu zcela uza-

vřít, aby pracovníci stavební 

fi rmy mohli tento technolo-

gický krok zrealizovat,“ říká 
Janeček. Následně se opraví 
boční římsy, chodníky, zá-
bradlí a nakonec se provede 
položení živičného povrchu 
vozovky. Taktéž se provede 
odvodnění vozovky, aby se 
neopakovalo případné za-
tékání vody do konstrukce 
mostu. Město se ještě bude 
snažit zajistit podvrt vodního 
toku potoka pro uložení vo-
dovodního řadu, aby nemu-
sel být zavěšen na konstruk-
ci mostu, jak je tomu nyní. 

V současné době byla 
vypsána společná veřejná 
zakázka na stavební práce 
ve zjednodušeném podlimit-
ním řízení dle § 53 zákona 
č. 134/2016 Sb. a na základě 
jejího výsledku bude vybrán 
dodavatel stvebních prací.

„Jsme si vědomi, že reali-

zace této akce bude pro mno-

ho občanů města komplikací 

a někdy i velkým omezením. 

Přínos, který ale za toto ome-

zení získáme, tj. opravený 

most včetně velké části Ná-

dražní ulice, za to určitě stojí,“ 

řekl nám na závěr starosta 
Janeček.      Blanka Vilasová

čtyři sta sedmnáct tisíc ko-

run byla hrazena výhradně 

z rozpočtu obce. Důležitá 

byla dlouho odkládaná re-

konstrukce komunikace 

na Dražkách. Dnes už je prů-

jezd touto ulicí mnohem 

příjemnější. Také vydláždě-

V Kosově Hoře byly 
vybudovány tři nové 
komunikace

likace nakonec dohodlo,“ 
popsal situaci starosta 
města Jaroslav Kříž s tím, 
že prozatím bude dětský 
lékař krásnohorským pa-
cientům k dispozici dva 
až třikrát týdně. „V přípa-

dě, že by bylo hodně dětí 

v obvodu, tak do budouc-

na třeba i častěji,“ dodává.
Výměnu podlah, vý-

malbu, výměnu dveří 
a dalších věcí, které sou-
visí s budovou, zajistí 
město. Nemocnice si dodá 
nové vybavení ordinace.

Olga Trachtová 

Hadáčková

ná provozní cesta ve svahu 

horní části parku bude slou-

žit nejenom pro pěší, ale 

především umožní zlepšení 

průjezdu obecní techniky při 

údržbě parkových ploch,“ 
uvedla místostarostka Koso-
vy Hory Lenka Havlíčková.

David Myslikovjan

Most přes potok Mastník v Nádražní ulici
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Zabezpečovací zařízení, kamerové systémy, přístupové systémy. E-mail: info@nes.cz, tel.: 603 504 097

REGION Jarní úklidy obcí se 
na Sedlčansku zvolna za-
vršují. O některých z nich 
jsme v Sedlčanském kraji 
již informovali v minu-
lých číslech, další přibyly 
6. dubna s hlavním dnem 
akce Ukliďme Česko. Kde 
je tedy již uklizeno a jaké 
„poklady“ se podařilo na-
jít? Na to jsme se zeptali 
starostů a dalších občanů 
z jednotlivých míst.

Podle dostupných infor-
mací se první organizované 
úklidy v našem okolí konaly 
v Oříkově, a to již 16. břez-
na pod vedením tamního 
osadního výboru a jeho 
předsedy Jana Kundrlíka. 
Další týden následovala Li-
bíň, kde se úklidu věnovalo 
převážně dvanáct aktivních 
seniorek, a 23. března Sedl-
čany s nerozsáhlejší akcí to-
hoto druhu v regionu a také 
Příčovy. Nejvíce obcí se 
přidalo 6. dubna, kdy se za-
pojily například Štětkovice, 
Prosenická Lhota a Vysoký 
Chlumec. Jsou obce, kde se 
ve velkém zapojují také ško-
ly, například Kosova Hora, 
Jesenice či Krásná Hora.

Osady Sedlčan
Po zmíněném Oříkově 

a Libíni se pokračovalo 
v dalších osadách města 
Sedlčany. Do této chvíle 
máme zprávu o tom, že se 
do větších či menších úkli-
dů zapojili či ještě zapojí 
také občané z Červeného 
Hrádku, Vítěže, Zberaze 
a Sestrouně, Třebnic a Šti-
lečku. „Jarních úklidů letos 

hodně přibylo a výsledky 

jsou vidět,“ sdělil staros-
ta Sedlčan Ivan Janeček, 
který minulý týden lidem 
z osad poděkoval na svém 
facebookovém prof i lu 
a zveřejnil i fotografi e.

Sestrouň 
a Zberaz

O organizaci úklidu se 
zde na přelomu března 
a dubna postarali zejména 
hasiči, akce se ujala Hana 
Bulínová. Na první trase 
se sešlo sedmnáct lidí, 

převážně dětí, kteří cestou 
od sedlčanského koupališ-
tě přes Zberaz a Sestrouň 
nasbírali pět pytlů odpad-
ků a tři velké pneumatiky. 
Při druhé akci šli zejména 
dospělí, a to na trase k Ví-
těži, Hradišťku a k Prose-
nické Lhotě. Úlovkem byly 
kromě tří vrchovatých pyt-
lů opět pneumatiky, tento-
krát „jen“ dvě.

Třebnice 
a Štileček

6. dubna se zapojili ob-
čané v Třebnicích a na Šti-
lečku. Po třech trasách šlo 
celkem osmnáct dospělých, 
čtyři děti a jeden pes. „Štilečá-

ci vyrazili z Třebnic po silnici 

k lomu a směrem ke kapličce 

ve Svatojánkách. Třebničá-

ci šli směrem na Solopysky, 

kde se u Oříkovky rozdělili 

na dvě skupiny a jedna šla 

Oříkovkou a druhá po silnici 

k zastávce u Antoníčka. Sku-

pina v Oříkovce se na konci 

rozdělila a jedna skupina šla 

Myšákovkou nahoru do Pikři-

ce a zpět do Třebnic a druhá 

skupina šla na Holubárnu 

a na hrázi se setkala se skupi-

nou, co šla po silnici. V místě 

na hrázi bylo mnoho odpadu, 

zřejmě nějaká skládka z dob 

dávno minulých,“ sdělila 
předsedkyně třebnického 
osadního výboru Helena 
Rakušanová. Co všechno se 
našlo? Pneumatiky, televi-
ze, křeslo, záchodové mísy, 
hrnečky, brýle, koberec, au-
tobaterie, asfaltové šindele, 
kočárek, kartáčky na zuby, 
hrníčky… k těm záchodo-
vým mísám byla dokonce 
i štětka na záchod.

Již v týdnu po úklidu 
bylo možné u polorozpad-
lé čekárny u Antoníčka 
na křižovatce do Břekovy 
Lhoty opět najít odpad-
ky. „Například plno obalů 

od hašlerek, lahví od alko-

holu a papírky. Dotyčný by 

se měl chytit za nos,“ dopl-
nila Rakušanová.

Příčovy
Na úklid kolem vsi se 23. 

března sešlo zhruba čtyři-

cet lidí. „Složení dobrovol-

níků bylo pestré, zapojily se 

všechny věkové kategorie 

od miminka v kočárku až 

po důchodce, nejstaršímu 

bylo 75 let,“ sdělil nám pří-
čovský starosta Michal Ji-
ráček. „Pomáhalo také osm 

členů turisticko-historické-

ho oddílu mládeže T.H.O.M. 

Příčovy.“ Účastníci naplnili 
deset zcela plných velkých 
pytlů a čtrnáct vyhoze-
ných pneumatik.

„Rád bych za obec 

a ostatní občany poděkoval 

všem dobrovolníkům, co 

se zapojili do společného 

úklidu, ale i těm, co odpad 

sbírají průběžně celoročně. 

Na čistotě příkopů podél 

cest v našem katastru je to 

opravdu znát, odpadu zde 

ubývá,“ doplnil Jiráček.

Prosenická Lhota
Za Prosenickou Lhotu 

máme informace od eko-
nomky obce Radky Číž-
kové. Úklidu se tam 6. 
dubna zúčastnilo čtyřicet 
jedna dobrovolníků, kteří 
uklidili okolí cest. „Radost 

nám udělali všichni účast-

níci včetně těch menších, 

kterých bylo devatenáct. 

Překvapením byla i mladá 

žena, která do měsíce po-

rodí svého prvního potom-

ka,“ sdělila Čížková. Na-
shromáždili celkem jeden 
velkoobjemový kontejner 
s veškerým spektrem od-
padů – pet láhve, skleněné 
láhve od alkoholu, obaly 

od potravin, pneumatiky, 
železné i betonové trubky, 
kovové hrnce, židle a plas-
tové krytky od lesních 
stromků a z rybníku Jelito 
lovili igelitové pytle.

„Velice si vážíme práce 

těchto dobrovolníků a ješ-

tě jednou velmi děkujeme. 

Těšíme se na další rok při 

této smysluplné spolupráci 

a děkujeme také projektu 

Ukliďme Česko,“ zakončila 
Čížková.

Vysoký Chlumec
„Letošní akce s názvem 

Ukliďme přírodu okolo Vy-

sokého Chlumce, byla již 

třetím ročníkem v rámci 

republikové akce Ukliďme 

Česko,“ říká starosta obce 
Jiří Svatek. „Od prvního 

ročníku akci pořádáme 

ve spolupráci se Spolkem 

přátel městyse. S každým 

ročníkem je v přírodě znát, 

že ubývá nepořádku větších 

rozměrů okolo silnic, s po-

čtem plechovek od energe-

tických nápojů a krabiček 

od cigaret je to ale přesně 

opačně.“ Letošního roční-
ku se zúčastnilo na dvacet 
dobrovolníků různého vě-
kového rozložení. Zúčast-
nili se jak členové jednot-
livých spolků působících 
v městysi, tak veřejnost.

Věkové rozložení dětí 
a dospělých bylo 1:1, což 
je posun oproti minulým 
ročníkům, kdy převládal 
počet starších. Úklid probí-
hal formou hvězdicového 

rozchodu, kdy jednotlivé 
skupinky vyrazily z návsi 
na jednotlivé komunikace 
vedoucí směrem na Sedl-
čany, Počepice, Zvěstovice, 
Oříkov a Hrabří. Vysbírané 
pytle zanechané u komuni-
kací pak svážela dvě auta 
do velkoobjemového kon-
tejneru, který byl po úkli-
du plný. Jako odměna pro 
účastníky po úklidu násle-
dovalo opékání špekáčků 
před budovou městyse.

„Jsem rád, že i přes krás-

né letní počasí se našlo 

dost dobrovolníků, kteří se 

do úklidu zapojili, a tímto jim 

děkuji. Nutno ale říci, že se 

najde i dost lidí, kteří sbírají 

odpadky v přírodě po celý 

rok, bez ohledu na tuto akci 

a jim patří také naše poděko-

vání,“ završil Svatek.

Kosova Hora
Jak probíhá úklid v Ko-

sově Hoře, informuje mís-
tostarostka obce Lenka Ha-
vlíčková: „My ještě nemáme 

úklid plně dokončený, 

jelikož se do něj zapojuje 

postupně více složek. Část 

tvoří individuální úklid, 

který se uskutečnil v pove-

likonočním týdnu.“ Větší 
party dobrovolníků byly 
v Janově, v Kosově Hoře 
a kosohorští skauti, celkem 
okolo padesáti dobrovolní-
ků. Ti sesbírali celkem šest-
náct pytlů odpadu směs-
ného, ale také hodně skla 
a vyhozených předmětů, 
například vysavač. „Dále 

ještě bude následovat škola, 

která tradičně provádí úklid 

na poměrně velkém území 

v okrajových částech obce 

na Den Země,“ doplnila Ha-
vlíčková.

Jak je vidět ze slov ně-
kterých představitelů obcí, 
akce podobného dobrovol-
nického typu pomáhají ne-
jen k vyčištění přírody, ale 
působí i preventivně a dáva-
jí inspiraci dalším dobrovol-
níkům, aby svým obcím při 
podobných akcích pomáha-
li. Sedlčanská krajina tuto 
péči očividně potřebuje.

Blanka Vilasová

Do akce Ukliďme Česko se zapojilo mnoho dobrovolníků 
ze Sedlčanska

Sběrači u Zbareze
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SEDLČANY Přes třicet brigádníků přišlo 
v sobotu ráno pomoct s úklidem zahrady 
u Komunitního centra a vysazením stromů 
kolem kostela svatého Martina.

Pod vedením faráře Stanislava Glace 

byly nejprve vykopány hluboké jámy, 
do kterých následně zahradnická fi rma 
zasadila tři lípy srdčité. Mladé stromky 
nahradí uschlé smrky, měly by lépe sná-
šet suché a teplé počasí posledních let. 
Věřme, že se nové stromy ujmou a pomo-
hou doplnit architekturu kostela, poskyt-
nou hnízdiště drobnému ptactvu a zlepší 
ovzduší v centru města.

Následně se všichni přesunuli za bu-
dovu děkanství ke Komunitnímu centru, 
kde se pustili do úklidu větví, rovnání 
terénu a hrabání starého listí a trávy. Po-
mocnou ruku podali všichni od tří do de-
vadesáti let. Za odměnu si mohli pochut-
nat na špekáčcích opečených na ohni.

Další farníci se jako dobrovolníci účast-
nili Sbírky potravin v supermarketu Billa. 
Dary poputují rodinám s dětmi v místním 
azylovém domě.                   Pavel Vohnout

N A L Ž O V I C E / C H L U M 
Do úklidové akce obce 
a přilehlého okolí se v pá-
tek 12. dubna zapojili též 
žáci ZŠ a MŠ Chlum. Každý 
ročník se postaral o pře-
dem přidělený úsek obce. 
Uklízeli i ti nejmenší. Děti 
z mateřinky se zaměřily 
na čistotu bezprostřední-
ho okolí školky a školy. 

L o k a l i t u  s m ě r e m 
od školy přes část obce 
Červený až po břehy ryb-

níka Musík měli na starost 
žáci 5. ročníku. „Zatím 

jsme toho moc nenašli, 

hlavně plasty,“ hlásí děti 
z počátku výpravy ještě se 
splasklými odpadkovými 
pytli. 

Zážitky i úlovky čtvrťá-
ků po úklidové akci byly 
již bohatší: „Nejvíce bylo 

plastů, úplně plný pytel. 

Ten nesla Kiki,“ hlásí spo-
lužačka Adina a popisuje 
organizaci jejich úklidové 

čety: „Uklízeli jsme v Chlu-

mu i Nalžovicích. Naše 

třída se rozdělila na dvě 

skupiny a šli jsme každý 

podle jedné strany silnice.“ 

Kromě plného pytle plastů 
a polystyrenu děti nachá-
zely zejména plechovky 
a nedopalky. Odpověď 
na nejkurioznější odpadek 
byla zcela jasná: „Za auto-

busovou zastávkou jsme 

našli pokakané pleny! Fuj!“ 

Lucie Kakosová

za vykácené stromy kolem 

silnice č.18 I. třídy,“ vysvětluje 
starostka Dublovic Jana Duf-
ková. „Dotace na nové stromy 

jsme využili 2x, celkem jsme 

s pomocí dotace a díky rukám 

občanů vysadili třešňovou 

alej s 50 ks třešní a višní,“ říká 
starosta Kamýku nad Vlta-
vou Petr Halada.

Většina dotázaných 
obcí ale o fi nanční dar 
na nově vysázené stromy 
v letošním roce žádat ne-
bude. „Městys nerealizoval 

v minulosti výsadbu stromů 

z dotačních zdrojů, není 

tedy oprávněným žadate-

lem,“ tvrdí starosta Vyso-
kého Chlumce Jiří Svatek. 
Další obce naopak stromy 
sázely, ale z jiných fi nanč-
ních prostředků. „Výsadba 

lipové aleje 7. dubna byla 

fi nancována z dotačních 

prostředků, ale nikoliv ze 

Středočeského kraje,“ uvádí 
starosta Krásné Hory nad 
Vltavou Jaroslav Kříž. Po-
dobně tomu tak je i v Sedl-

Obce mohou dostat 
peníze na péči o nově 
vysázené stromy

ci-Prčici. „Město dotaci 

na údržbu nově vysazených 

stromů nevyužívá. Sázeli 

jsme s dobrovolníky stromy 

v loňském a předloňském 

roce a akce byly podpořeny 

z Nadace Partnerství. Nadač-

ní příspěvek je určen nejen 

na výsadbu stromů, ale i ná-

slednou péči – zálivku, takže 

jsme řešili z těchto prostřed-

ků a zálivka navíc pak byla 

hrazena z rozpočtu města,“ 

vysvětluje starostka Miro-
slava Jeřábková. 

Sázení nových stromů 
je plánováno v Prosenic-
ké Lhotě, ani tam ale tuto 
možnost fi nanční podpory 
nevyužijí. „Dotaci na stro-

my ze Středočeského kraje 

jsme prozatím nevyužili – 

ale nyní máme vydané Roz-

hodnutí o poskytnutí dotace 

na výsadbu 40ks stromů 

prostřednictvím agentury 

Ochrana přírody a krajiny. 

Spoluúčast obce je minimál-

ní,“ říká ekonomka Radka 
Čížková.

Michaela Faktorová

Nejvíce bylo plastů, a za autobusovou zastávkou 
nemilé překvapení

WANTED
Hledáme mladé lidi, kteří mají vztah ke psaní 

a regionu. Naučíme vás základům žurnalistiky 

a budete publikovat v tištěném Sedlčanském 

kraji. Jde o externí spolupráci, kterou můžete 

dělat při své práci či studiu.

www.facebook.com/SedlcanskyKraj

Tel.: 774 414 225Tel.: 774 414 225

Farníci zasadili tři lípy

Foto: Jaroslava Švejdová

Dokončení ze strany 1
SEDLČANY V pátek 12. dub-
na krátce před půlnocí do-
šlo v Sedlčanech k havárii 
osobního vozu. 

K této nehodě se vyjá-
dřila Vlasta Suchánková 
z Krajského ředitelství 
policie Středočeského 
kraje: „Mohu potvrdit, že 

jsme k této nehodě vy-

jížděli. Řidič vyjel mimo 

vozovku  a  havarova l 

do pevné překážky. Přípa-

dem se zabývají příbram-

ští policisté. S ohledem 

na věk osoby, která měla 

vůz řídit (osoba mladis-

tvá), musíme respektovat 

zákon č. 218/2003 Sb., 

o soudnictví ve věcech 

mládeže. Proto nelze blí-

že sdělovat jakékoliv in-

formace.“          -red-

Nezletilý řidič vyjel 
z vozovky a havaroval
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REGION V této rubrice přinášíme malý průřez tím, o čem jsme psa-

li v Sedlčanském kraji před třiceti lety. Dnes vybíráme z patnác-

tého čísla roku 1994.

***
Radní města Sedlčan se rozhodli obnovit tradici pořádání jarmarků. 

Vždy první středu v měsíci, přímo na náměstí TGM.

***
V Sedlčanech byl ve výstavbě lehkoatletický stadion Taverny. „Je 

ukončena první etapa, jsou hotové atletické sektory, běžecká dráha, 

trávník, sportoviště jako taková. Je však třeba zahájit druhou etapu, do-

stavbu sociálního zařízení a celého technického zázemí v podobě něja-

ké potřebné provozní budovy a také zapojit celý tento sportovní areál 

do okolní zeleně výsadbou vhodných stromů a keřů,“ uvedl místosta-
rosta Miroslav Hölzel.

***
Budova sedlčanského gymnázia se stala kapacitně nedostačující. 

Provizorní prostory poskytla základní umělecká škola v budově bý-
valé hospodářské záložny. Toto řešení však bylo jen dočasné a jako 
nezbytná se jevila dostavba budovy gymnázia podle původního pro-
jektového záměru.

***
V černé kronice jsme se mohli dočíst o řadě vloupání. Do dvou re-

kreačních chat, do kanceláře Agrony Nechvalice a ZD Nechvalice, kde 
byla odcizena hotovost ve výši 57 tisíc, i o vloupání do kurníku u ro-
dinného domu v Sedlčanech, odkud zmizelo pět slepic. V Rovišti byl 
odcizen obytný přívěs a v Kosově Hoře osobní automobil Škoda 100.

***
Na rozvoj sázkových kanceláří reagoval Sedlčanský kraj anketou, 

ve které dotazovaní z různých koutů Sedlčanska popisovali svůj vztah 
k hazardním hrám: „Začali jsme s kolegou v práci sázet Sportku. Jen 

tak. Pokoušíme štěstí, jak se říká. Kdybych vyhrál, koupil bych si něco, 

co si zatím nemohu dovolit.“ – „Málokdy něco vsadím. Občas koupím 

Tutovku a to ještě pro děti, protože ji rády seškrabávají a syn už vyhrál 

pár korun.“ – „Občas hraju tu novou sázku Deset šťastných. Je to láka-

vé. Za pětikorunu mít milion není zas tak špatný. Peníze bych vložil 

do podnikání.“ – „Já tedy vůbec nehraju. Protože jsem nikdy v životě 

nic nevyhrál a nikdy mě sázení nebavilo“.

-mk-

V hodinách vlastivědy pracuje-
me nejen s učebnicemi, interne-
tem a mapami, ale výzvou se pro 
nás stala „chuť“ jako jeden z opo-
míjených smyslů při poznávání 
nového učiva. Ve vlastivědě se 

učíme o krajích naší vlasti, a tak 
s radostí ochutnáváme nejzná-
mější produkty potravinářské 
výroby v jed-notlivých krajích. 
Již jsme opékali lázeňské oplat-
ky v rámci učiva o Karlovarském 
kraji, ochutnali jsme pardubický 
perník, brambůrky z Vysočiny, 
hrozny z Jihomoravského kraje 

a další. Na olo-moucké tvarůžky 
jsme si netroufli, ale už nyní mů-
žeme zhodnotit, že jsou hodiny 
zábavnější a učivo si lépe pama-
tujeme. 

Dějepisná část vlastivědy v pá-
tém ročníku začíná 
opakováním stře-
dověku. Po našich 
zážitcích s krajový-
mi ochutnávkami 
jsme se rozhodli 
ukucht i t  ně jaký 
středověký pokrm, 
abychom  získali 
představu, jak se 
asi naši obyčejní 
předkové běžně 
stravovali. Ve zdro-
jích jsme vyhledali, 
že nej-běžnějším 
jídlem byly různé 
obilninové a luště-
ninové kaše. Ke ku-
linárnímu pokusu 
jsme si vybrali pro-
snou kaši. Před va-
řením byla ukázka 
prosa jako výcho-
zí plodiny a z něj 
zpracovaných vy-
loupa-ných jáhel. 

V kuchyňce jsme si rozdělili úkoly 
a střídali se ve vaření. Použili jsme 
pouze suroviny, které by moh-
ly být v kuchyni i před staletími. 
Jáhly, med, sušené švestky, vodu, 
špetku soli a lžíci másla. Kaše se 
povedla, chutnala a už přemýšlí-
me, co vyzkoušíme příště.

Eva Buriánová

Řádková inzerce 
15 Kč/řádek

Tel.: 774 414 225

nabízí volná pracovní místa na pozici

PRACOVNÍK/PRACOVNICE
V SOCIÁLNÍCH SLUŽBÁCH
– hlavní pracovní poměr – nástup možný ihned
– DPP (brigádu) na letní měsíce

Požadujeme: kladný vztah k lidem s mentálním postižením, základní 
znalosti práce na PC

Nabízíme: podnikové stravování, příplatek za směnnost, příplatek 
za přímou soustavnou péči, osobní ohodnocení

Kontakt: Anna Stiborová, tel.: 318 864 122 
nebo email: personalni@domov-nalzovice.cz

Prodám palivové dřevo měkké 950 Kč/prms 

a tvrdé 1 800 Kč/prms nařezané a naštípané. 
Dovoz zdarma. Tel.: 773 770 753 

Koupím les, pole nebo chalupu. Pla-
tím hotově. Tel.: 773 770 753.                 47/24 

Prodám plně funkční LCD moni-
tor HP Compaq LA2306x (matný 23"); 
1920x1080 px, Pivot (otáčení na výšku), 
DVI, VGA, Display Port, 2xUSB. Foto mai-
lem. Cena 500 Kč. Tel.: 608 543 848.   48/24 

 Ko u p í m  k a m e n n é  o b r u b n í k y 
10x25x50 cm nebo i jiný rozměr cca 70 bm 
i menší množství. Tel.: 777 073 526.       49/24 

Prodám LCD monitor HP Compaq 
LA2405wg (antirefl exní 24") v perfektním 
stavu; 1920x1200 px, 16:10, pivot (otáčení 
na výšku), VGA, DVI, Display Port, 2x USB, 
Vesa 100x100. Foto mailem. Cena 990 Kč. 
Tel.: 608 543 848.            50/24

Hledám dlouhodobý pronájem zahra-
dy v Sedlčanech. Tel.: 731 813 992.     51/24

Prodám historický šicí stroj Miner-
va, nutná rekonstrukce. Foto mailem. Cena 
490 Kč. Tel.: 608 543 848.           52/24 

Prodám sadbové červené brambory 
15 Kč/kg. Tel.: 606 312 479.              53/24

Pronajmu gasrsonku Na Severním 
sídlišti v Sedlč. Tel.: 732 949 804.          54/24

 Prodám 4plotýnkový el. sporák, 
60x60x86 cm, ve velmi dobrém stavu, cena 
2 500 Kč. Tel.: 721 401 078.                    55/24

Přijmu 
OPRAVÁŘE

zemědělských strojů
Nejlépe důchodce 
cca 30 hod/měs. 

Platba hotově

Tel.: 737 791 822

Stalo se před 
30 lety (10)

Ž I V O T  V  P O Č E P I C K É  Š K O L E 

( 4 )

Jedlá vlastivěda

Zkoumáme proso, ze kterého pak vzniknou jáhly.
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podobně. Fyzická úroveň, 
tedy tělo, je hardware, 
a software tvoří například 
mysl, emoce, vitalita a cel-
ková psychika. Podle toho, 
jak je nastavený software, 
funguje nám hardware. Ho-
meopatie má tu výhodu, že 
umí pracovat právě na úrov-
ni softwaru. 

Kraniosakrální biodyna-
mika je metoda práce s tělem 
a s energetickými úrovněmi 
člověka. Kranium znamená 
lebka a sakrum je křížová 
kost. V lebce máme mozek, 
kde začíná centrální nervo-
vá soustava, která pokračuje 
přes prodlouženou míchu až 
ke křížové kosti. A tato meto-
da pracuje primárně s ner-
vovým systémem člověka. 
Díky tomu působí opravdu 
do hloubky, ale zároveň je 
velmi jemná. 

Jak jste se k těmto obo-

rům dostal?

Kvůli svým zdravotním 
problémům, které byly těž-
ko řešitelné konvenční me-
dicínou. Obě tyto metody 
mi s potížemi opravdu po-

Homeopatie umí pomoct s řadou obtíží a někdy i tam, kde nic 
nepomáhá, říká terapeut František Vostárek

mohly, a proto jsem se o ně 
začal zajímat. Homeopatii 
intenzivně studuji osmým 
rokem. Je to nádherný obor, 
ve kterém mohu použít vše, 

co jsem se naučil. Kranio-
sakrální biodynamikou se 
zabývám devět let. Mám 
za sebou profesionální vý-
cvik. Když jsem ukončil zá-
kladní výcvik, lektorce jsem 
dělal asistenta, a v té době 
už jsem rozjel svoji praxi, 
díky které jsem získával dal-
ší zkušenosti.

V Sedlčanech teprve 

začínáte. S jakými problé-

my mohou za vámi klienti 

chodit?

Mohou to být fyzické, 
emoční, psychické, vztaho-
vé, ale i situační problémy, 

kdy si lidé nedokáží po-
radit s některou ze situací 
ve svém životě. Tato praxe 
zahrnuje celkový pohled 
na člověka a na jeho život 
se všemi souvislostmi. Je 
potřeba porozumět zdraví 
člověka, jeho fyzické, psy-
chické i emoční stránce, 
všem aspektům, které jsou 
potřebné pro život. Na me-
todách, se kterými pracuji, 
se mi líbí, že dovedou člově-
ku často pomoci s tím, s čím 
jiné metody pomoci neumí. 
Neznamená to, že dovedou 
léčit všechno, ale často umí 
být účinné i tehdy, kdy lidé 
už nevědí, co s tím dělat.

Na kolika místech kro-

mě Sedlčan jste začal pů-

sobit?

Působím v Praze – Dej-
vicích a v Dobřichovicích. 
Sedlčany jsem si vybral 
jednak proto, že mám po-
blíž přítelkyni, a také proto, 
že službu homeopatie tady 
prakticky zatím nikdo nepo-
skytuje. Také jsem si tento 
kraj zamiloval, protože je 
plný remízků, krásné příro-
dy a je neuvěřitelně členitý, 

pestrý, barvitý a jsou tu fajn 
lidi. To vše se mi na něm líbí. 
Pro zájemce o homeopatii 
připravuji přednášky, které 
budou v Sedlčanech.

Jméno Vostárek je zná-

mé také z hudební branže. 

Textař Ladislav Vostárek 

je váš příbuzný, nebo 

se jedná pouze o shodu 

jmen?

Ladislav Vostárek je můj 
strýc, bratr mého táty. Já 
osobně poslouchám spíše 
jiné hudební žánry, ale jeho 
texty dobře znám. Před tím, 
co dokázal, tak klobouk dolů. 

Máte při své činnosti 

čas na nějaké koníčky?

Nyní hraju na bicí v ka-
pele Nanodrob. V roce 2014 
jsme vydali album Things 
to come a potom jsme měli 
zhruba šestiletou pauzu. 
Žánrově se náš styl dá při-
rovnat nejblíže k postrocku, 
což není zase až tak tvrdý 
rock, a hrajeme v triu, basky-
tara, bicí, kytara. Dalším 
mým koníčkem je rybařina. 
Mám rád Vltavu a hodně 
jsem jezdil na Orlík a teď jez-
dím na Slapy. Začne pstruho-

vá sezóna, a tak se chystám 
na sever do Jizerských hor 
k horským říčkám na pstru-
hy. Chytám také na Labi, 
Berounce a v pískovnách. 
Věnuji se rovněž výrobkům 
z pryskyřice, konkrétně dě-
lám šperky a různé drobné 
designové předměty. K této 
práci používám různé kovy, 
kameny a barvy. Dalším 
mým koníčkem je botanika, 
kterou jsem začal mít rád 
už ve svém útlém dětství. 
Chodil jsem na Stanici pří-
rodovědců a teď vedu bo-
tanické vycházky v Českém 
krasu po různých lokali-
tách. Zájemcům vyprávím 
o kytkách, které jsou léčivé 
a které jedovaté nebo jedlé 
a podobně. Asi to není pří-
mo koníček, ale také doučuji 
chemii pro studenty základ-
ní, střední i vysoké školy.

David Myslikovjan

František Vostárek

SEDLČANY Po necelých dvou le-
tech se František Urner ze Sedl-
čan vrátil do stejného televizního 
studia v Praze, aby se v něm mohl 
poměřit se svými dvěma soupeři 
ve vědomostní soutěži, uváděné 
Alešem Hámou, s názvem Kde 
domov můj? Naposledy se Františ-
kovi podařilo zvítězit a díky svým 
znalostem vyhrál šest tisíc korun. 
Získaný obnos si však nenechal 
pro sebe. Jednu jeho polovinu vě-
noval těžce nemocnému Jakubovi 
Fuňkovi z Mokrovrat u Dobříše 
a druhou poslal na jižní Moravu, 
jejíž část byla tehdy postižena tor-
nádem. 

„V neděli 7. dubna v podvečer 

jsem měl nečekaný telefonát z te-

levize,“ přiblížil svoje druhé účin-
kování v soutěži Kde domov můj? 
František Urner. „Byl jsem osloven 

s tím, abych se urychleně už v úte-

rý ve čtvrt na tři odpoledne dosta-

vil do studia na natáčení. Bylo to 

pro mě dost hektické, ale neodmítl 

jsem. Ve stanoveném čase nás přijal 

asistent a už předtím jsem se ve vý-

tahu seznámil s oběma svými sou-

peři. Jeden z nich tam přijel z Kar-

lovarska soutěžit už pošesté, takže 

byl velkým favoritem. Dvakrát se 

mu povedlo zvítězit, dvakrát byl 

druhý a jednou vypadl. Druhým 

soutěžícím byl stavební inženýr 

z Letňan, který stejně jako já soutě-

žil podruhé.“

Při pohledu na televizní obra-
zovku se může zdát, jak soutěž 
rychle plyne, ale tak přímočaré to 
podle slov Františka Urnera zase 
není. Po návštěvě maskérny ná-
sleduje ve studiu zvuková zkouška 
a zkušební kolo, sestavené z osmi 
cvičných otázek, teprve potom se 
rozjíždí samotné natáčení.

„Moderátor se v úvodu soutě-

že vždy ptá, kam by ho soutěžící 

do jejich kraje pozvali, a tak jsem 

odpověděl, že jsem přijel z krás-

ného města Sedlčany, které má 

stoletou radnici a hezké náměstí. 

A také že okolí Sedlčan stojí za to 

navštívit,“ doplnil František Urner, 
který tentokrát v soutěži příliš štěs-
tí neměl. Prvních osm otázek bylo 

většinou velice těžkých, ale třetí 
z nich soutěžící ze Sedlčan věděl, 
protože byla ze sportu, který mu 
je blízký. Aleš Háma se ptal, který 
televizní komentátor byl známý 
svojí hláškou ,sportu zdar a fot-

balu zvlášť, milí přátelé televizní 
kopané. „Věděl jsem, že to byl Vít 

Holubec a hned jsem stiskl tlačítko 

takovou silou, že jsem si málem zlo-

mil palec. Nakonec jsem ale získal 

pouze těch pět bodů, takže jsem 

vypadl a šel si sednout. Když soupe-

ři šli do rozstřelu, poznal jsem, že 

otázky na téma spisovatelky, fotbal, 

nebo parlament jsou mojí parketou, 

takže mě tam málem omývali,“ 
říká dnes už s úsměvem František 
Urner, který, jak je jeho dobrým 
zvykem, připravil přítomným sou-
těžícím i televizním pracovníkům 
svoje chuťovky. 

Na otázku, kdy tento díl bude 
uveden v televizi odpovídá, že 
to zatím neví. Mělo by to být ur-
čitě v červnu, ale termín dosud 
není upřesněn. V říjnu by měl jít 
do soutěže už potřetí. 

Za svoji účast v soutěži tento-
krát František Urner dostal od Čes-
ké televize tašku, ve které byl dešt-
ník a fotografi e moderátora Aleše 
Hámy s jeho podpisem. 

David Myslikovjan

František Urner se již podruhé zúčastnil televizní 
soutěže Kde domov můj?

František Urner s taškou, kterou dostal 
za účast v televizní soutěži.

Dokončení ze strany 1
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SEDLČANY Dlouhá léta v Sedlča-
nech taneční kurzy vedla Květa 
Horváthová. Po letech covidu, kdy 
dokonce v jedné sezóně musely být 
kurzy v polovině jejich trvání zruše-
ny, se rozhodla lektorskou pocho-
deň předat. Ale jablko nepadá dale-
ko od stromu. V současnosti kurzy 
vedou vnoučata Květy Horváthové 
– sourozenci Jana Ringesová a Jiří 
Švarc. Povídal jsem si s nimi o taneč-
ních i jejich vztahu k tanci.

Kdy jste se poprvé dostali 

k tanci?

Jana: K tanci jako takovému jsem 
se dostala asi v pěti letech ve školce. 
Rodiče pro mě hledali nějaký krou-
žek, který by mě mohl bavit. Tak 
jsem začala docházet do tanečního 
kroužku ZUŠ v Dobříši. Tam to byla 
taková všehochuť: lidovky, balet, 
scénika, vystoupení, taneční soutě-
že. A ke společenskému tanci se to 
u mě vyprofi lovalo po absolvování 
tanečních. 

Jiří: Mě tanec dlouho moc nezají-
mal, šlo to mimo mé zájmy. Vlastně 
poprvé jsem se s ním setkal až v ta-
nečních. I potom ale trvalo několik 
dalších let, než jsem začal jezdit 
do tanečních s babičkou a společně 
s Janou vypomáhat v kurzech při 
výuce jako asistent. 

Věnujete se začátečnickým 

kurzům jak pro dospělé, tak pro 

mladistvé. Je mezi nimi nějaký 

rozdíl?

Jana: Určitě ano. Rozdíl je tře-
ba hned na začátku v motivaci. 
Většina dospělých se totiž hlásí 
do tanečních dobrovolně ze svého 
vlastního zájmu. Naopak především 
chlapci z mládežnických kurzů jsou 
k účasti v tanečních často donuceni 
okolím – spolužáky, rodiči. O to víc 
pak v kurzech pro mládež chceme 
ukázat, že taneční nejsou otrava. 
Proto jsme moc rádi, že podle reak-
cí absolventů našich kurzů se nám 
daří tyhle předsudky odbourávat, 

dokonce i nadchnout pro tanec čím 
dál víc mladých lidí. 

Jiří: A co se týká rozdílů v samot-
né výuce, tak mladí se asi rychleji 
učí. Na druhou stranu začátečníci 

dospěláckých kurzů už přece jen 
mají nějaké zkušenosti s tancem 
například z plesů. To se pak pozi-
tivně projeví při samotném pohybu 
na parketu, kdy dospělí lépe zvláda-
jí reagovat na ostatní páry, například 
přizpůsobit délku kroku, aby do ni-
koho nevrazili, nebo nešlápli part-
nerce či partnerovi na nohu. 

Určitě pozorujete rozdíl na prv-

ní a poslední lekci. Jaké to ve vás 

vzbuzuje emoce?

Jana: Já jsem poměrně emotiv-
ní člověk, takže se vždycky u těch 
závěrečných lekcí dojímám. Nejví-
ce je ten rozdíl vidět u základních 
kurzů pro mládež. Na první lekci 
přijdou vyjukaní kluci a holky, kte-

ří s nadsázkou řečeno o tanci vědí 
jen to, která noha je pravá a která 
levá. A na závěrečném věnečku pak 
skutečně tančí, zvládnou si zatančit 
i s rodiči, kteří jsou na ně právem 
hrdí. To je velký kus práce, díky kte-
ré se za pár měsíců na parketu z těch 
kluků a holek stanou tanečníci. 

Jiří: Pro nás je hezké vidět ten 
posun, kdy v průběhu kurzu začne 
tanec některé tanečníky dokonce 
bavit natolik, že v něm chtějí po-
kračovat. A samozřejmě i ta změna 
v chování tanečníků vzájemně mezi 
sebou. S výukou tance totiž automa-
ticky souvisí i základy společenské-
ho chování, které se jim pak v životě 
budou mnohokrát hodit. 

Co vám se osobně na tradici ta-

nečních líbí a co ji drží?

Jiří: Taneční nejsou jen o tom 
naučit se kroky, ale především je to 
o setkávání. Přesto, že jsou sociální 
sítě na vzestupu, tak ve skutečnosti 
ten opravdový kontakt mezi lidmi 
postupně mizí. Doba je taková on-
line, každý tráví svůj čas u počítače 
nebo mobilu, pořád někam spěchá 
a lidé se tak vzájemně odcizují. 
A právě taneční jim dávají možnost, 
kde se mohou setkat. Mnohokrát už 
jsme zažili, že díky účasti v taneč-
ních se spolu seznámí lidé, kteří by 
se jinde nepotkali. A prostřednic-
tvím tance se z nich stanou přátelé, 
někdy i celoživotní partneři. 

Jana: Nejhezčí na tom je, že díky 
společnému zájmu tyhle přátelské 
vztahy pak lidem vydrží i po skon-
čení kurzu. Když nám pak chodí 
zprávy, že spolu byli na plese, posí-
lají společnou fotku, pozdravy a po-
děkování, tak nás moc těší, že naše 
práce přináší lidem radost. 

Jiří: Tohle setkávání ale platí 
i v kurzech pro mládež, kam se 
většina lidí hlásí v prvním roční-
ku střední školy. Taneční jsou tak 
jedinečnou příležitostí potkat se 
znovu se svými bývalými spolužá-

ky, i když už je každý někde jinde. 
Jana: Takže je to vlastně právě 

ten kontakt s lidmi, navazování vzta-
hů a setkávání s přáteli, co udržuje 
tradici tanečních stále živou. A záro-
veň je to také ten důvod, proč nás to 
tolik baví.

Každoročně pořádáte i vlastní 

ples, ples tanečních. Liší se nějak 

od tradičních plesů?

Jana: Tento ples bývá vždycky 
na začátku roku a původně vznikl 
pro absolventy aktuálně ukonče-
ných základních kurzů, aby měli 
možnost protančit si vše, co se v ta-
nečních naučili. Jsem moc ráda, že 
v posledních letech už na tento ples 
chodí nejen letošní absolventi, ale 
i ti z minulých ročníků ať už mládež-
nických, tak i dospěláckých kurzů, 
a společenský tanec si získává obli-
bu u čím dál větší skupiny lidí.

Jiří: Rozdíl oproti těm klasickým 
plesům je určitě v tanečním reperto-
áru. Kromě tradiční polky a valčíku 
si na našem plese můžete zatančit 
i tance složitější: tango, quickstep, 
sambu, salsu a další, se kterými se 
většinou na plesech moc nesetkáte.

Co vy a váš oblíbený tanec?

Jiří: Každý má svůj oblíbený 
tanec a myslím, že u mě ten výběr 
bude jednodušší než u Jany. Pro mě 
je to určitě waltz, celkově mám totiž 
více v oblibě standardní tance. Ale 
když máte všechny tance dostateč-
ně protančené a umíte nějaký počet 
fi gur, tak se dostanete k tomu, že si 
rád zatančíte vlastně cokoliv. 

Jana: Já hrozně těžko zmiňuji 
jen jeden tanec, protože se to často 
mění podle toho, co zrovna trénuji 
a jestli mi to jde, nebo ne. Ale když 
Jirka zmiňoval, že má jednoznačně 
radši standardní tance, tak já jsem 
naopak spíš na latinu. A kdybych 
měla vybrat, tak teď mě baví rum-
ba a samba, i když jsou to tance 
charakterově vlastně opačné.

Filip Špale

Taneční nejsou jen o tom naučit se kroky, ale především je to 
o setkávání, říkají lektoři sedlčanských tanečních

Sourozenci Jana Ringesová a Jiří Švarc

SEDLČANY V těchto dnech 
sp o l e k  s e d l č a n sk ý c h 
ochotníků finišuje s pří-
pravami své nové hry 
Bez roucha, kterou uvede 
ve druhé polovině dubna. 
Mohlo by se zdát, že účin-
kující mají kultury pod 
kůží dostatek, ale na jed-
né z posledních zkoušek 
nás oslovil dlouholetý 
člen souboru Jiří Dundr, 
který byl nadšený z jed-

noho z posledních kon-
certů v kulturním domě.

„Navštívil jsem koncert 

Davida Uličníka, známé-

ho ze sedlčanského vy-

stoupení skupiny 4TET, 

který uvedl vzpomínko-

vý program k nedožitým 

osmdesátinám a třicátému 

výročí předčasného úmrtí 

Karla Kryla,“ svěřil se Jiří 
Dundr. „Za celou dobu, 

co v Sedlčanech chodím 

na nejrůznější koncerty, 

ještě jsem tady neslyšel 

zpěváka, který zpívá naži-

vo tak působivě. Byl to pro 

mě velký zážitek. Nádher-

ně zpívané písničky byly 

proloženy vzpomínkami 

na Karla Kryla, a mně se lí-

bilo, že protagonista veče-

ra Kryla nenapodoboval, 

ale zpíval podle svého. 

Také se zmínil, že kdyby 

dnes Karel žil, že by se asi 

divil, co všechno se tady 

děje. Svěřil jsem se se svý-

mi pocity řediteli kulturní-

ho domu Martinovi Severo-

vi, a řekl jsem mu, že jsem 

moc rád, že mi tento záži-

tek kulturní dům umožnil. 

Zážitek byl pro mě o to 

více umocněný, že jsem 

na koncertu Karla Kryla 

jednou byl, a to po revoluci 

na Dobříši. Jenom mě mr-

zelo, že na koncert v Sedl-

čanech přišlo poměrně 

málo lidí. Společenský sál 

byl naplněn jenom zhru-

ba z poloviny. Myslím si, 

že pokud by v Sedlčanech 

byl tento koncert pořádán 

ještě jednou, že by se klid-

ně mohl konat ve velkém 

sále, protože lidi si navzá-

jem řeknou, jak to bylo 

pěkné, a příště by jich při-

šlo mnohem více.“

David Myslikovjan

Ochotníci si najdou čas po zkouškách zajít za kulturou



8 strana www.sedlcansky-kraj.czKALENDÁŘ

 KONCERTY, 
ZÁBAVY

 Sedlčany – muzeum
19. 4. Martina Trchová

hudební večer při svíčkách 

s písničkářkou, zpěvačkou, 

kytaristkou i výtvarnicí 

Martinou Trchovou; 19:00

 Sedlčany – Strnadovský 
mlýn
19. 4. Chayag

koncert indiánské skupiny 

Chayag; 18:00

20. 4. Vejfuk, Karel Bení-

šek a přátelé

koncert kapely Vejfuk, Kar-

la Beníška a jejich přátel; 

18:00

 Votice – klášter
19. 4. Vektory

jarní country a folkový kon-

cert s kapelou Vektory; 18:30

 Nechvalice – Nechvalic-
ká hospoda
19. 4. RockWings

veřejná zkouška kapely 

Rock Wings; 19:00

 Sedlčany – Pohoda club
19. 4. Oldies party

hraje DJ Sláva Bloch; 21:00

26. 4. Refew

koncert českého rappera; 

21:00

 Sedlčany – kult. dům
20. 4. Retro Dance party

šestihodinový disco ples 

70., 80. a 90. let s přesahem 

až po současnost, retro 

oblečení vítáno; 20:00

29. 4. Trio Cimbalom

zajímavý koncert v prove-

dení dámského hudebního 

seskupení Trio Cimbalom; 

19:30

 Sedlec-Prčice – kaple ČCE
21. 4. Jarní koncert 

v kapliČCE

jarní koncert žáků a učitelů 

ZUŠ v rámci akce Brány 

památek dokořán; 14:00

 Kamýk nad Vltavou – 
kostel 
21. 4. Canta Vera

koncert smíšeného pěvec-

kého sboru; 15:00

 Sedlec-Prčice – náměstí 
v Sedlci
27. 4. 75 skladeb k výročí 

založení ZUŠ a Brány 

památek dokořán

koncert žáků a učitelů ZUŠ 

Sedlec-Prčice k 75. výročí 

založení; 9:00

 VÝSTAVY

 Sedlčany – kult. dům
Obrazy – klíč k duši

výstava obrazů Františky 

Janečkové

 Sedlčany – muzeum
Sanctus Benedictus

výstava fotografi í středo-

věké architektury ve sklep-

ním prostoru

Zdeněk Šťovíček: Svou 

cestou

výstava obrazů a další tvor-

by Zdeňka Šťovíčka; do 21. 4.

Eliška Junková

výstava věnovaná feno-

menální české závodnici 

ve vozech Bugatti; vernisáž 

25. 4. v 18:00

 Sedlčany – knihovna
Artechvilky

výstava tvorby Lenky Feld-

steinové; do 30. 4.

 Hrachov – Ochrana 
fauny ČR
NE! v přírodě

výstava jako součást kampa-

ně proti nevhodnému chová-

ní lidí v přírodě; do 26. 4.

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – muzeum
Česká vrcholná gotika 

v modelech

výstava studentů programu 

Architektura a stavitelství 

na ČVUT v Praze; do 9. 6.

 Votice – klášter
Tváře, jak je neznáme

výstava fotografi í známých 

osobností z pohledu Štěpá-

na Luťanského; do 12. 6.

 PŘEDNÁŠKY

 Kamýk nad Vltavou – 
Komunitní centrum
19. 4. Obrana proti kri-

minalitě a základy první 

pomoci

přednáška s příslušníkem 

Policie ČR nejen pro senio-

ry; 10:00

 Obděnice – fara
20. 4. Filmový workshop

fi lmový workshop s reži-

sérem Janem Chramostou 

pro fi lmové nadšence 

ve věku 11–15 let; 9:00

 Sedlčany – muzeum

23. 4. Šárka Janotová: 

Od mistra cechu živnost-

níkem

přednáška historičky a ar-

chivářky Šárky Janotové 

o oborech, kterými se míst-

ní živili; 18:00

 Vysoký Chlumec – sál 
U Kohoutů
27. 4. Expedice Ekvádor

přednáška studentů GaSO-

ŠE Sedlčany z jejich cesty 

po Ekvádoru; 17:00

 DIVADLO

 Drážkov – Divadlo Hogo 
Fogo
20. 4. Třináct u stolu

ve francouzské komedii 

hrají S. Stašová, M. Etzler, 

S. Postlerová, O. Rošetzký 

a další; 19:00

 Sedlčany – kult. dům
22., 24., 25., 27. 4. Bez 

roucha

slavnou situační komedii uvá-

dí Spolek divadelních ochot-

níků Sedlčany; 22. 4. v 16:00 

pro důchodce, 22., 24., 25. 4. 

v 19:30, 27. 4. v 18:00

 Vrchotovy Janovice – 
sokolovna
26. 4. Fe-érie o Kladně

komedii uvádí Divadlo 

V.A.D.; 20:00

 KINO

 Sedlčany
19. 4. Zásah štěstím

romantické drama, ko-

medie, thriller Woodyho 

Allena; 20:00

20. 4. Prázdniny 

s broučkem

česká komedie; 20:00

25. 4. Panelstory aneb 

Jak se rodí sídliště

fi lmový klub, českosloven-

ský fi lm; 20:00

26. 4. Gump: Jsme dvojka

rodinný dobrodružný fi lm; 

20:00

27. 4. Superžena

česká romantická komedie; 

20:00

 Votice
17. 4. Vynálezce

animovaný fi lm pro děti; 

17:00

18. 4. Prázdniny 

s broučkem

česká komedie; 20:00

25. 4. Superžena

česká romantická kome-

die; 20:00

 Vysoký Chlumec – sál 
U Kohoutů ve Staré hospodě
19. 4. Noemova archa

animovaný fi lm pro děti; 

18:00

26. 4. Tancuj Matyldo

česká tragikomedie; 19:00

 SPORT

 Sedlčany – Sportovní 
areál Luční
17. 4. Trofej DA-BA pro děti

jarní přespolní běh pro děti 

do 15 let; 16:30

 Petrovice – hřiště
17. 4. Fotbalové utkání

SK Petrovice – FK Říčany; 

17:00

20. 4. Fotbalové utkání

SK Petrovice B – SK Velká 

Lečice; 17:00

 Sedlec-Prčice – náměstí
20. 4. Na Okoř je cesta…

turisticko-poznávací výlet 

na hrad Okoř, trasa 9 km 

do Otovic, návštěva muzea 

másla a další; 7:00

 Počepice – areál U Ra-
dešínka
20. 4. Hory doly Počepice

15. ročník jarního pochodu; 

9:00

 Vysoký Chlumec – hřiště
20. 4. Fotbalové utkání

SK Vysoký Chlumec – TJ 

Sokol Kamýk nad Vltavou 

B; 14:00

 Přestavlky – hřiště
20. 4. Fotbalové utkání

SK Přestavlky – FK Drevní-

ky; 17:00

 Kosova Hora – hřiště
20. 4. Fotbalové utkání

SK Kosova Hora – TJ Ka-

mýk nad Vltavou; 17:00

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – hřiště
21. 4. Fotbalové utkání

TJ Krásná Hora – TJ Sokol 

Sedlec-Prčice B; 17:00

 Jesenice – hřiště
21. 4. Fotbalové utkání

TJ Sokol Jesenice – TJ 

Nová Ves pod Pleší B; 17:00

 Počepice – hřiště
21. 4. Fotbalové utkání

TJ Sokol Počepice – TJ 

Vltavan Borotice; 17:00

 Sedlčany – hřiště
21. 4. Fotbalové utkání

TJ Tatran Sedlčany – SK 

Doksy; 17:00

28. 4. Fotbalové utkání

TJ Tatran Sedlčany B – Uni-

on Cerhovice; 17:00

 Sedlec-Prčice – stadion 
TJ Sokol Sedlec-Prčice
21. 4. Fotbalové utkání

TJ Sokol Sedlec-Prčice – FK 

Kralupy 1901; 17:00

27. 4. Prčický půlmaraton

4. ročník běžeckého závo-

du, půlmaraton, závod na 5 

a 10 km, dětské závody 

na 500 m a 2 km; 8:00

28. 4. Fotbalové utkání

TJ Sokol Sedlec-Prčice B – 

SK Kosova Hora; 17:00

 Sedlčany – kotlina
27. 4. RAC Race / Autora-

llycross

 Kosova Hora – klubov-
na na vlakovém nádraží
27. 4. Kolihovská strašidla

trasa cca 5 km plná 

zlobivých strašidel, v cíli 

možnost opékání špekáč-

ků; 13:00

 Kamýk nad Vltavou – 
hřiště
27. 4. Fotbalové utkání

TJ Sokol Kamýk nad Vlta-

vou – TJ Sokol Počepice; 

17:00

28. 4. Fotbalové utkání

TJ Sokol Kamýk nad Vltavou 

B – SK Petrovice B; 17:00

 Dublovice – hřiště
28. 4. Fotbalové utkání

TJ Sokol Dublovice – SK 

Jince 1921; 17:00

 OSTATNÍ

 Sedlčany – knihovna
17. 4. Hajánek

podvečerní čtení pro děti; 

17:00

19. 4. Píšu, píšeš, píšeme

odpolední program pro 

budoucí mladé autory na-

vštěvující 1. stupeň ZŠ; 13:00

19. 4. Šikovné ruce

výroba lapačů snů; 19:00

22. 4. Rozkvetlá zahrádka

výtvarná dílna pro nejmen-

ší; 10:00

 Sedlčany – kult. dům
18. 4. Výroční členská 

schůze místního spolku 

Svazu diabetiků ČR

13:00
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 Sedlčany – hvězdárna
19., 20., 26., 27. 4. Pozoro-

vací program

20:00–23:00

 Sedlčany – Centrum 
Petrklíč
20. 4. Jarní burza v Pe-

trklíči

burza dětského obleče-

ní, bot, hraček, knížek, 

kočárků, kol, autosedaček 

a dalšího; 9:30–12:30

 Nalžovice
21. 4. Pouť

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – Komunitní centrum
27. 4. Deskohraní

herní dopoledne pro všech-

ny ve věku 5–99 let; 9:00

 Vysoký Chlumec – bu-
dova úřadu městyse
28. 4. Anglické čtení 

a čarodějnické výtvarné 

malování

9:00

 Dublovice
30. 4. Stavění máje

 Počepice – areál U Ra-
dešínka
30. 4. Čarodějnický rej

odpoledne plné zábavných 

aktivit nejen pro děti, 12 

stanovišť, opékání špekáč-

ků; 14:00

 Vysoký Chlumec – 
Sportareál Šťastný
30. 4. Čarodějnice dětem 

a stavění dětské máje

výroba, zdobení a stavění 

máje, výroba čarodějnice, 

malování na obličej, opéká-

ní špekáčků a další; 16:00

 Votice – náměstí
30. 4. Stavění májky

tradiční zdobení a stavění 

májky, k poslechu i tan-

ci hraje Majda Čejková 

a Palliano; 17:00

 Kosova Hora – park 
gen. Mareše
30. 4. Pálení čarodějnic

dětská diskotéka, soutěže, 

zapálení hranice, k posle-

chu a tanci hraje kapela 

Sedbend; 17:00

 Sedlčany – kotlina
30. 4. Pálení čarodějnic

program pro děti, soutěž 

o nejlepší čarodějnickou 

masku, k poslechu a tanci 

hraje kapela Retrobeat; 17:00

 Štětkovice – u hasičárny
30. 4. Průvod čarodějnic

domácí vyrobené čaroděj-

nice a čarodějnické masky 

vítány; 17:45

 Štětkovice – Sedlečko
30. 4. Pálení čarodějnic

k poslechu a tanci živá 

hudba; 19:00

 Zvírotice – náves
30. 4. Stavění máje a pá-

lení čarodějnic

stavění máje v průběhu 

dne, zapálení hranice ve-

čer, masky vítány; 19:00

 Petrovice – náměstí 
1. 5. Veteráni prvomájo-

vých Petrovic

7. ročník, výstava veteránů, 

orientační závod, retroakti-

vity a další; 8:00

 Zadní Boudy – zříceni-
na hradu Zvěřinec 
1. 5. Na Zvěřinec za Máchou

výlet konaný na památ-

ku K. H. Máchy, ukázky 

rytířského klání, hry pro 

děti; 14:00

 ROZHLEDNY

 Onen Svět
Langova rozhledna 

otevřeno o víkendech 

a svátcích; 9:00–18:00

 Chotilsko
Veselý vrch

v dubnu otevřeno o víken-

dech a svátcích; 11:00–17:00

 Přední Chlum
Rozhledna Milada

v dubnu otevřeno o víken-

dech a svátcích; 10:00–18:00

 Osečany
Drahoušek

v dubnu otevřeno o víken-

dech a svátcích; 10:00–17:00

SEDLČANY V těchto dnech spolek sedl-
čanských divadelních ochotníků finišuje 
s přípravami své nové hry, kterou pod 
názvem Bez roucha uvede ve třetí deká-
dě dubna. Ve čtvrtek 11. dubna, před po-
slední ze zkoušek, která se konala ještě 
bez postavené scény, jsme proto oslovili 
režiséra představení Richarda Otradov-
ce a zeptali se, jak soubor ve zkoušení 
pokročil.

Vaše inscenace je o tom, jak skupina 

ochotníků připravuje svoji hru, a při-

tom se jí nic nedaří. Měli jste to teď 

ve skutečnosti někdy také tak?

Do poslední chvíle. Věřím, že i na ge-
nerálce se nám nebude dařit, protože my 
ochotníci říkáme, že když se nepodaří ge-
nerálka, tak potom všechna představení 
ano. A právě to bychom si přáli (úsměv). 

Co konkrétně se vám nedařilo reali-

zovat?

Bez roucha je náročná hra a museli 
jsme překonávat některé peripetie. Něco 
jsme museli upravit a také se semknout, 
hecnout a nacvičit to tak, jak je potřeba. 
Naštěstí nám nikdo dlouhodobě nemaro-
dil, jednalo se jenom o krátkodobé záleži-
tosti, ale i ty nám značně ztížily zkoušení. 
Stačilo, že na jevišti chyběl jediný herec, 
a už se nedalo zkoušet, protože účinkují-
cí po celé dvě hodiny neslezou z jeviště 
a skoro si neodpočinou.

Kdy začnete zkoušet s postavenou 

scénou?

Stavět ji budeme v sobotu 13. dubna. 
Scéna bude náročná. Lešení, které vytvo-
ří dům, bude postaveno přes celé jeviště. 
První zkouška se scénou se bude konat 
hned o den později, a my se budeme učit 
chodit po schodech do patra, otevírat a za-
vírat dveře v čase a v momentu, kdy je to 
nutné.

Uvažujete o tom, že hru Bez roucha 

po sérii domácích představení uvedete 

i jinde?

Tím, že je technicky náročná na scénu, 
nikam se s ní nevejdeme. Ve hře je dvou-
podlažní dům, v němž jsou čtvery dveře 
dole a čtvery nahoře, a to jen tak někde 
postavit není jednoduché. Na jedné stra-
ně je to škoda, ale aspoň si doma užijeme 

na naše poměry monstrózní prostředí. Ta-
ková scéna tady dlouho nebyla, naposle-
dy snad když jsme hráli Počestné paničky 
pardubické. Také při Noci na Karlštejně 
jsme měli monstrózní scénu.

Kdo se objeví na jevišti v hlavní roli?

Hlavní role žádná tentokrát není. Pokud 
bych to měl zjednodušit, tak v podstatě ka-
ždý hraje sebe. Také já jako režisér hry si 
v ní zároveň zahraju režiséra.

David Myslikovjan

V rámci letošních oslav výročí města a mnohých dalších pořádá Městské muzeum Sedlčany sérii 
přednášek. První z nich se konala v úterý 9. dubna, historička a archivářka Šárka Janotová při ní 
představila vybrané místní rodáky. Pavel Žak

Každý z ochotníků ve hře Bez 
roucha si zahraje sám sebe, 
dokonce i režisér bude režisérem

Sedlčanští ochotníci předstoupí před svoje pub-
likum ve dnech 22. – 27. dubna.
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NALŽOVICE Sobotní odpo-
ledne patřilo již tradičnímu 
brannému závodu Bubu 
Cup. Letošního ročníku se 
účastnilo nad čtyřicet tříčlen-
ných (výjimečně dvoučlen-
ných) hlídek. To organizáto-
ry, jimiž jsou hokejový tým 
Bubáci Chlum společně 
s Českou hasičskou jednotou 
Nalžovice, potěšilo snad ješ-
tě více než přívětivé slunné 
počasí. 

„Organizace závodu se 

za léta jeho konání ustálila 

na čtyřech věkových kate-

goriích,“ vysvětluje jedna 
z rozhodčích Jana Maško-
vá. Nejmladší závodníci 
zvaní Piškoti jsou děti ještě 
předškolního věku. Ti jedi-

ní mohou trať plnou úkolů 
absolvovat s doprovodem. 
„Doprovod děti nenosí, nera-

dí jim, úkoly jsou přiměřeny 

jejich věku,“ hlásí Jana Maš-
ková pravidla do mikrofonu, 
„Školkové děti mají zkrátka 

doprovod jen proto, že by-

chom je rádi ještě někdy vidě-

li!“ dodává s nadsázkou. 
Piškoti startují jako prv-

ní. Za nimi v tříminutových 
intervalech vyráží kategorie 
žáků 1. až 3. třídy. Poté čtvrťá-
ci až šesťáci a závod uzavírá 
na nejdelší trati mládež – žáci 
7. až 9. tříd. Nikdo nesmí 
vynechat jediné stanoviště. 
V opačném případě bude 
diskvalifi kován. Za nesplně-
né úkoly se přičítají trestné 

body a čas v cíli se uzavírá 
až s třetím, nikoliv prvním, 
doběhnutým členem hlídky. 

Začátek trasy mají všichni 
stejný, jen úkoly na stanovi-
štích mají různou náročnost 
dle věku. Všichni tak střílí ze 
vzduchovky, hází granátem 
anebo odpovídají na otázky 
z botaniky. Na stanovišti Zá-
lesáků, jak si říkají rozhodčí 
Jarda, Jirka a Fanda zkouší 
starší děti mimo jiné i ze 
znalosti jehličnanů. Těm 
nejmenším ukazují k pojme-
nování obrázky ovoce anebo 
zvířat. „Sami se tu dozvídáme 

zajímavosti,“ říká rozhodčí 
Jarda, „třeba toto zvíře je prý 

elefant anebo nanut,“ ukazu-
je v rozverné náladě obrázek 

mamuta. „Nejtěžší stanoviště 

pro mě bylo to poslední, šli 

jsme slalom s tenisovou pál-

kou před sebou, na ní jsme 

museli udržet míček, a ještě 

k tomu jsme museli za po-

chodu kopat do fotbalového 

míče!“ Shoduje se hned ně-
kolik závodníků v cíli. 

Starší závodníci byli 
na jednom ze stanovišť tes-
továni v logických úlohách 
anebo ze znalostí první po-
moci. Děvčata z hlídky číslo 
25 – Ella Ciganová, Eliška 
Kafková a Viki Doubravová 
si první pomoc vyzkoušela 
i v praxi. „Viki na cestě špat-

ně šlápla a dál už nemohla 

vůbec došlapovat. Tak jsme 

ji nesli na zádech k dalšímu 

stanovišti. Nejdřív Eliška, pak 

já, pak zase Eliška,“ líčí zá-
chrannou akci kamarádky 
jedenáctiletá Ella. Za svůj čin 
obdržely závodnice zvláštní 
cenu a dlouhý potlesk.

Na stupních vítězů se pak 
umístili Kristián Hoffman, 
Martin Červenka a Antonín 
Čejda za nejmenší. V katego-
rii 1. – 3. třída zvítězili Tomáš 
Štamberk, Filip Štamberk, 
Matyáš Tůma. Za kategorii 
4. – 6. třída na stupeň vítězů 
vystoupili Oliver Janota, Lu-
káš Hadraba a Petr Jarůšek. 
V kategorii mládeže do 9. tří-
dy se z vítězství radovali Mi-
chal Křížek, Kamil Sosnovec 
a Jakub Kodet. 

Lucie Kakosová

SEDLČANY Jan Havlát po-
chází ze Sedlčan, nyní by-

dlí poblíž Prahy a pracuje 
ve Škodovce v Mladé Bo-
leslavi. Devětatřicetiletý 
Honza je motoristickým ces-
tovatelem, dobrodruhem 
a nadšencem především se 
zálibou pro motosport. 

Byla by škoda nepodělit 
se o své zážitky z cest se 
svými sedlčanskými kama-
rády, známými a dalšími zá-
jemci, a proto se v městské 
knihovně v pátek 5. dubna 
konala beseda s tímto ces-
tovatelem, který poslucha-
če seznámil s tím, jaké to je 
jet dvoudvéřovým, téměř 
pětadvacetiletým fordem 
od jihu Norska až na ostro-
vy Lofoty, překonat polární 
kruh a zažít polární den. 
Ještě před zahájením bese-
dy nám Jan Havlát odpově-
děl na několik otázek.

Norsko asi není první 

zemí, kterou jste navštívil. 

Kolik jich už bylo?

Mám za sebou návštěvy 
zhruba čtyřiceti zemí. S těch 
nejzajímavějších jsou to Fili-
píny a Spojené státy americ-
ké, po kterých jsem cestoval 
pouze s baťůžkem. Z ev-
ropských bych jmenoval 
ostrov Man, který je známý 
pořádáním motoristických 
závodů. Povedlo se mi do-
stat na čtyřiadvacetihodi-

novku Le Mans, na fi nskou 
rallye a s kamarády jsme 
byli i na okruhu Silverstone, 
na kterém se jezdí formule 
1. Normálně se tam člověk 
na svezení na dráze nedo-
stane a nám se to ve forde-
ch povedlo. Jedním z mých 
životních zážitků bylo, že 
jsem se dostal na okruh 
Nürburgring-Nordschleife, 
na kterém v roce 1976 ha-
varoval pilot formule 1 Niki 
Lauda. S fordem, s kterým 
jsme byli v Norsku, jsme 
projeli kolem dvaceti zemí 
a další země jsem navštívil 
letecky a dalšími spoji.

Kolik jste na cestě 

do Norska a zpět najezdili 

kilometrů a jak velká byla 

vaše posádka?

Pokud nepočítáme cestu 
trajekty, tak s naším fordem 
jsme urazili 6 200 kilometrů. 
Chvíli jsme řešili, že bychom 
jeli dvěma auty ještě s jedně-
mi Maďary, ale nakonec jsem 
vyrazil ve dvojici společně 
s kamarádem jedním autem, 
ačkoliv jindy jsme jezdili 
ve velké partě i šesti vozy. 

Jak dlouho jste byli 

v Norsku a co všechno jste 

tam viděli?

Celá cesta trvala šestnáct 
dní, z toho čtrnáct dní jsme 
byli v Norsku. Navštívili 

jsme několik měst na pobře-
ží, dostali se až k arktické 
dálnici a po ní jsme puto-

vali na sever na souostroví 
Lofoty, které je za polárním 
kruhem. Cíl byl v hlavním 
městě Norska Oslu. 

Jak jste se na své vý-

pravě stravovali?

Měli jsme instantní jíd-
lo z domova, a když jsme 
byli ubytováni, mohli jsme 
si uvařit. Stravovali jsme 
se také v Mc Donaldech 
a na podobných místech. 
Přespávali jsme v nejlevněj-
ších hotelích, penzionech 
a kempech, a někdy také 
u domorodců, takže jsme 
měli možnost poznat, jak 
tam oni bydlí.

Jaké počasí jste měli 

na svých cestách po Nor-

sku?

Byli jsme tam v létě 
a počasí nám vyšlo skvěle. 
Pár dní sice pršelo, ale ji-

nak bylo slunečno. Všichni 
známí, kteří v Norsku byli, 
očekávali, že nám po celých 
čtrnáct dní bude pršet.

O seveřanech se říká, že 

jsou chladní. Jaký dojem 

ve vás Norové zanechali?

Dojmy byly veskrze dob-
ré. Jak jsme byli mnohdy 
u nich ubytovaní, tak jsme si 
s nimi povídali a oni zjišťova-
li kam jedeme a čím. Dozvě-
děli jsme se, že většina lidí 
přijíždí do Norska velkými 
dodávkami, v nichž i přespá-
vá, a my jsme tam jeli starým 
sporťákem, takže tím jsme 
byli Norům sympatičtí.

Vydržel tento starý 

sporťák všechny nástrahy 

dlouhé cesty?

Překvapivě vydržel, ač-
koliv se nám moc nevěřilo, 
že dojedeme bez jediné zá-
vady (úsměv).

Plánujete navštívit ně-

kterou z dalších zemí?

Ano, plánuju. Na silvestra 
jsme udělali výlet do Anda-
lusie a jeli jsme přes Gibral-
tar lodí do Afriky. Na léto 
plánujeme další cestu, a za-
tím mluvíme o Francii s tím, 
že bychom udělali výlet 
mimo jiné na Normandské 
ostrovy. Uvidíme, jestli se 
nám to povede.

David Myslikovjan

Jan Havlát společně se svým kamarádem dojel starým 
fordem z České republiky za polární kruh

Jan Havlát

Branný závod otestoval nejen zdatnost, 
bystrý úsudek, ale i fair play

která nás náhle 
opustila 17. ledna 

letošního roku. 

S láskou 
vzpomínáme. 

Dcera Martina, 
synové Jiří a Tomáš 

s rodinami

Ve středu 17. dubna 
uplyne 15 let, co nás 
navždy opustil pan 

Jiří Stěhule 
ze Sedlčan

a 14. dubna by se 
dožila 80 let paní 

Libuše 

Stěhulová,
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22. kolo krajského přeboru

SK Posázavan Poříčí nad Sáza-

vou – TJ Tatran Sedlčany 2:2 (0:1)

Branky Sedlčan: 23. M. Hanuš, 87. 
O. Štemberk

22. kolo I. A třídy sk. A 
TJ Dynamo Nelahozeves – TJ So-

kol Sedlec-Prčice 1:2 (0:0)

Branky Sedlce-Prčice: 55. M. Hájek, 
70. V. Novák

20. kolo I. B třídy sk. E 
SK Petrovice – FK Olympie Zdice 

2:4 (2:0)

Branky Petrovic: 35. a 37. (p) O. 
Štemberk
TJ Tatran Sedlčany B – SK Hořo-

vice B 3:1 (0:1)

Branky Sedlčan: 59. a 85. M. Dvo-
řák, 75. R. Kvěch

20. kolo okresního přeboru
TJ Sokol Dublovice – TJ Kovo-

hutě Podlesí B 2:3 (2:2)

Branky Dublovic: 3. P. Lengyel, 12. 
M. Vondrák

16. kolo III. třídy sk. B
TJ Vltavan Borotice – SK Kosova 

Hora 7:0 (2:0)

TJ Sokol Sedlce-Prčice B – TJ So-

kol Jesenice 5:0 (1:0)

Branky: 18. a 73. Z. Všetečka, 54. S. 
Boubalík, 75. R. Seidel, 90. (p) P. Se-
morád
TJ Sokol Nečín – TJ Sokol Počepi-

ce 2:3 (1:1)

Branky Počepic: 16. M. Bejšovec, 
53. R. Pečený, 58. R. Chyle
TJ Sokol Kamýk nad Vltavou – 

TJ Krásná Hora 1:1 (1:1)

Branky: 11. L. Kujal – 6. M. Klicman

18. kolo IV. třídy sk. B
SK Velká Lečice – SK Vysoký 

Chlumec 10:2 (6:2) 

Branky Vysokého Chlumce: 28. J. 
Mrázek, 33. F. Hron
SK Nový Knín B – TJ Sokol Dublo-

vice B 5:0 (1:0)

TJ Sokol Kamýk nad Vltavou B – 

SK Klučenice 0:7 (0:3)

Branky: 11., 25. a 65. H. Holan, 41., 
59. a 87. (p) J. Drtina, 90. (p) M. Ze-
lenka

20. kolo I. A třídy doroste-
necké kategorie U19 sk. D
TJ Tatran Sedlčany – Bohutín + 

Podlesí 6:0 (4:0) 

Branky Sedlčan: 13., 15., 44. a 63. J. 

Pšenička, 32. D. Barták, 53. F. Pla-
chý
Sedlec-Prčice + Jesenice – FC Jí-

lové 1:3 (0:1)

Branka Sedlce-Prčice + Jesenice: 
53. V. Novák

18. kolo I. A třídy žákovské 
kategorie U15 sk. C – hráno 
v úterý 9. dubna 
SK Rapid Psáry – TJ Tatran Sedl-

čany 2:1 (0:0)

Branka Sedlčan: 45. V. Hončík

20. kolo I. A třídy žákovské 
kategorie U15 sk. C
SK Slavia Jesenice – TJ Tatran 

Sedlčany 1:1 (0:1)

Branka Sedlčan: 10. (vl.) V. Mosto-
vyy

18. kolo I. A třídy žákovské 
kategorie U13 sk. C – hráno 
v úterý 9. dubna 
SK Rapid Psáry – TJ Tatran Sedl-

čany 0:3 (0:1)

Branky Sedlčan: 32. M. Stieber, 50. 
a 69. L. Kotrla

14. kolo okresního přeboru 
dorostu
Daleké Dušníky/Milín B – TJ 

Krásná Hora 7:4 (3:3)

Branky Krásné Hory: 10. Vojtěch 
Polák, 24. a 36. J. Macke, 64. (p) Vít 
Polák
TJ Tatran Sedlčany B – SK Břez-

nice 1918 4:2 (0:2)

Branky Sedlčan: 50. a 64. Š. Ma-
cháček, 75. M. Pšenička, 89. A. 
Dembélé
Sedlec-Prčice/Jesenice B – Nový 

Knín/Nová Ves B 1:5 (0:2)

Branka Sedlce-Prčice: 81. (p) D. 
Votruba

4. kolo okresního přeboru 
starších žáků sk. B, 1. – 8. 
místo 
TJ Sokol Jesenice – SK Spartak 

Příbram 2:1 (2:0)

Branky Jesenice: 20. a 34. M. Hájek
SK Petrovice – Nová Ves/Nový 

Knín 4:3 (2:1)

Branky Petrovic: 25. L. Jůza, 33. 
a 50. V. Kubíček, 54. D. Turek

4. kolo okresního přeboru 
starších žáků sk. B, 9. – 16. 
místo 
TJ Sokol Pičín – TJ Sokol Kamýk 

nad Vltavou 19:0 (13:0)

David Štverák

Fotbalové víkendové 
výsledky regionálních 
družstev

SK Posázavan Poříčí 
nad Sázavou – TJ Tatran 
Sedlčany 2:2 (0:1) 
POŘÍČÍ NAD SÁZAVOU TJ Tatran Sedl-
čany zavítal ve 22. kole fotbalového 
krajského přeboru, tentokrát v pátek 
12. dubna k soupeři, který se nachá-
zel v tabulce mezi třemi nejlepšími. 

Druhý gól byl blízko
V Pořící se hrálo na menším 

hřišti, a tak šel Tatran do zápasu 
s taktikou důsledného dostupová-
ní soupeře a v ofenzivním pojetí, 
vyrážel do rychlých brejků po stra-
nách hřiště. V 18. minutě vybojoval 
na pravé straně míč Tomáš Říha, 
který ho posunul do křídla na Jaro-
slava Repetného, ten vypálil tvrdě 
z úhlu, ale domácí brankář Michal 
Soukup byl na místě. Ve 20. minutě 
se odhodlal ke střele z levé strany 
na bližší tyč Marek Sirotek, ale trefi l 
jen boční síť. A tak se útočná aktivi-
ta zúročila pro hosty ve 23. minutě. 
Před vápnem domácího celku, byl 
nedovoleně zastaven Matěj Sochů-
rek. K trestnému kopu z 20 metrů 
se postavil Marek Hanuš a povede-
nou technickou střelou přes zeď 
nedal brankářovi Soukupovi šanci 
– 0:1! Další šanci si vytvořil Sochů-
rek, který ale z velkého úhlu míč 
do branky neprotlačil. Tatran byl 
při chuti a chtěl co nejdříve vést 
o dvě branky, příležitosti si vytvá-
řel a nebylo jich málo. Ve 37. mi-
nutě, po přesném pasu od Hanuše, 
pelášil sám na brankáře Soukupa 
Tomáš Říha, ale o několik centimet-
rů minul pravou tyč. 

Domácí tým se v prvním dějství 
do šancí moc nedostával i díky sou-
středěnému výkonu hostující obra-
ny, která ochromila domácí útočné 
hvězdy, jmenovitě Petra Galušku, 
Milana Matouška a Filipa Haška. 

Mocný fi niš domácích
Druhý poločas se herně nesl 

ve stejném duchu, jako ten první. 
Po hodině hry se dostal domácí 
Petr Galuška do brankové příleži-
tosti a hlavou dokonce dostal míč 
do sítě, ale pomezní rozhodčí od-
mával ofsajd. V 77. minutě Marek 
Sirotek zfauloval domácího útoč-
níka na hranici vápna a rozhodčí 
Richard Svoboda odpískal penaltu. 
K její exekuci se odhodlal Filip Ha-
šek, který v minulosti oblékal dre-

sy klubů, jako jsou Liberec, Sparta, 
Budějovice, nebo třeba Bohemians 
1905. Jenže v cestě mu stál brankář 
Filip Dřevojan, na kterého si střel-
ci jen tak nepřijdou. A to se stalo 
i u exligového Haška, brankář Dře-
vojan vystihl jeho záměr a polovy-
sokou střelu k pravé tyči bravurně 
zneškodnil. 

Co se potom odehrálo posled-
ních deset minut, by si nikdo z pří-
tomných 165 diváků, ani v těch 
nejbláznivějších představách, ne-
dokázal představit. Na časomíře 
se rozběhla 87. minuta a z pravé-
ho křídla našel Repetný přesným 
pasem hlavu Ondřeje Štemberka, 
který zakončil přesně na zadní tyč 
– 0:2. Akcie v ten moment na vý-
hru vystoupaly až k výšinám, ale 
to by se domácí celek musel se-
sypat a vzdát to. Naopak, sebral 
ještě všechny zbylé síly a v závě-
ru si vytvořil velký tlak, který mu 
přinesl ovoce. Nejdříve kopal v 89. 
minutě trestný kop Hašek, vysoký 
míč do vápna se odrazil k volnému 
Matouškovi, který ho u levé tyče 
se štěstím a nadvakrát protlačil až 
do sítě – 1:2. V nastaveném čase si 
vybojoval Posázavan ještě jednu 
standardní situaci, kterou rozehrál 
opět Hašek. Míč vyboxoval bran-
kář Dřevojan jen na vápno, kde 
ho střídající Jakub Baštýř vrátil 
do chumlu hráčů před bránu a čí-
hající Galuška míč patičkou uklidil 
k levé tyči a vyrovnal tak, k velké 
radosti domácího publika, na ko-
nečných 2:2.

Ohlas k utkání
Trenér Tatranu Vlastimil Ze-

lenka: „Velká škoda, tentokrát jsme 

si za velice dobrý výkon zasloužili 

tři body. Opět jsme neproměnili 

několik velkých šancí a to rozhod-

lo. Soupeř, kromě penalty, žádné 

ložené šance neměl, přesto jsme si 

odvezli jenom bod.“

Sestava Tatranu: F. Dřevojan 
– Repetný, Novotný, Hofman (61. 
Plesl), M. Krůta (11. Krotil) – Říha, 
Hanuš, Štemberk, Kouklík (77. Kdol-
ský), Sirotek (77. V. Lípa) – Sochůrek 
(88. Habart)

Tatran je po 22. kole v tabulce 
na devátém místě s 28 body a skó-
rem 41:40. Další utkání sehraje doma 
v neděli 24. dubna od 17 hodin, kde 
přivítá v tabulce osmé SK Doksy. 

David Štverák

Ještě v 88. minutě vedl 
Tatran o dvě branky. 
Nakonec bral jen bod
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Nikdy jsem nepatřil mezi orto-
doxní jazykové puristy. Doha-
dy k interpunkci jsou někdy 
až úsměvné. Pokud není jasná 
shoda, jestli tu či onde má či 
nemá být čárka, nejspíš je to 
jedno, a být tam může i nemu-
sí. Že někdo neví, kam přesně 
umístit uvozovky při přímé 
řeči? Když bezpečně poznám, 
co je přímá řeč z kontextu, pro 
mě za mě tam žádné ani nemu-
sí být. Za naprosto zbytečné 
považuji veškeré analytické 
rozbory. S výjimkou jazyko-
vědných oborů vyššího škol-
ství, tam ať si klidně s gustem 
vychutnávají zvlášť křupavé 

přechodníky. Byla by to prv-
ní věc, kterou bych radikálně 
seškrtal z osnov základních 
i středních škol. Nestalo by se 
vůbec nic. Kdo z nás si určuje 
v textu druhy vedlejších vět. 

Předchozí věta je nejspíš vě-
tou tázací a má být zakončena 
otazníkem, ale já tou otázkou 
konstatuji, tak vám tam s do-
volením nechám tečku. Moje 
věty, moje pravidla.

To je samé kuře, moře, sta-
vení, ale důležitější je schop-
nost zachytit slovy například 
pocit, náladu, touhu. Geniální 
příběh, byť s hrubkami, zůstá-
vá geniální. Mdlé nic, sic bez 

gramatické chybičky, je jazyko-
vý amaroun.

I moje tolerance má ovšem 
svoji Achillovu patu. Od pre-
zidenta či premiéra republiky 
očekávám, že je schopný se 
precizně a zároveň srozumitel-
ně vyjadřovat. Na úrovni, kulti-
vovaně. Měl by jasně formulo-
vat myšlenky, jak ústně, tak 
písemně. Řeč či písemný pro-
jev nejsou jen nějaké pozlátko. 
Dokazují úroveň jeho inteligen-
ce a kultury. Vypovídají, kým 
daný člověk ve skutečnosti je.

I když, v tomto případě už to 
dávno víme…

Bohumil Vohanka

Všechna lyžařská střediska středních 
Čech byla kvůli (jim nepříznivému) 
počasí už několik týdnů uzavřená, jen 
k Monínci dál mířilo jedno auto za dru-
hým. Nad Moníncem v době večerního 
lyžování dál do daleka zářil světelný 
mrak. Jako kdyby se na úpatí Javorové 
skály podařilo socialistické heslo „po-
ručíme větru, dešti“ úspěšně transfor-
movat v „poručíme sněhu, vodě“.

Tahle „rozpínavost“ v čase je bo-
hužel doprovázena i expandováním 
do okolní krajiny. Podle rozvojové stra-
tegie provozovatelů areálu by měla být 
rozšířena stávající budova hotelu. Plá-
nované je postavení zcela nové budovy 
tělocvičny. Byl učiněn pokus o rozšíře-
ní sjezdovky o další rameno. Kvůli zdra-
žení energie, která je potřeba na provoz 
areálu a zejména na výrobu umělého 
sněhu, provozovatelé uvažují o posta-
vení větrných elektráren na hřbetu Ja-
vorové skály. Devastaci výjimečného 
krajinného rázu navzdory. Zatím po-
sledním, a dost symbolickým výstřel-
kem moníneckých, je představa, že by 
byla prodloužena lanovka sjezdovky, 
byla by dovedena až na samotný vrchol 
pahorku Chocholík. To už by byl oprav-
du příznačný vrchol. Vrchol čeho?

Přinejmenším vrchol ztráty soudnos-
ti. Provozovatelé areálu jako kdyby se 
zhlédli v lyžařských střediscích typu 
Špindlerova Mlýna a úplně při tom za-
pomněli, že nepodnikají v Krkonoších či 
v Alpách, ale v Českém Meránu. V kot-
lině s úplně jinými měřítky. Jako kdyby 
zahleděni do svého podnikatelského 
projektu ze svých úvah úplně vymazali 
okolní krajinu a lidi, kteří v ní žijí.

Bylo by samozřejmě ideální, kdyby 
místní měřítko dokázali refl ektovat pro-
vozovatelé sami. Pokud toho schopní 
nejsou, můžeme snad důvěřovat tomu, 
že je v únosných mezích dokáží udr-
žet zastupitelstva města Sedlec-Prčice 
a Jistebnice, v jejichž správním území 
se monínecký areál rozkládá. V případě 
nutnosti za podpory všech zodpověd-
ných státních institucí. 

Protože projekt areálu, který je 
nám ze strany provozovatelů pořád 
prezentován jako příležitost pro oži-
vení kraje, se už naopak pro dobrý 
život v kotlině Českého Meránu stal 
jednoznačnou hrozbou.

Tomáš Míka Klein

Po nějaké době mě deník Mla-
dá fronta DNES donutil k reak-
ci, protože je z toho předvoleb-
ní propagační neférový plátek. 
Minule jsem zde vyjadřoval 
zvědavost, jak budou noviny 
vypadat po změně majitele. 
Vypadá to, že se páni komentá-
toři zasekli a že se objektivitě 
instinktivně brání. A pokud 
cítí, že by snad mohli už moc 
přestřelit, pozvou užitečného 
idiota, který to bez uzardění 
přestřelí za ně.

Jedním z takových ochot-
ných pomocníků je exprezident 
Miloš Zeman. Rozhovor s ním 
vedli dva protřelí komentátoři, 
Plesl s Kolářem. Kladli jednak 
otázky dohodnuté pro potřebu 
Zemanova osobního zadosti-
učinění, tedy pomluv slušných 
lidí, a pak otázky ke splnění 
předvolební politické objed-
návky. Rozhovor začíná na prv-
ní straně palcovým titulkem 
„Vláda přepnula na autopilota“ 
a pokračuje hned na druhé 
a třetí straně „Grean Deal bude 
hlavním faktorem eurovoleb“. 
Není nutné se snažit vyvracet 
všechna Zemanova tvrzení 
a závěry, vycházející z dokona-
le nulových předpokladů. 

Připomenu jen několika po-
známkami zřetelný stav Zema-
nova už poněkud chorého my-
šlení. Vyjde prý kniha nazvaná 
Spiknutí, s podtitulem Pravda 
o pokusu odstranit prezidenta 
ČR. To, jak nebyl schopen pra-
covat, že se to podle Ústavy ČR 
muselo řešit. Armáda nesmí 
být bez vrchního velitele. Proč 
kandidátovi na slovenského 
prezidenta Pellegrinimu držel 
všechny čtyři palce? Protože 
prezident má být výraznou 
politickou osobností, s jasnou 
minulostí. To prý má. No ne-
vím. Snad až tam Fico zatočí 
s demokratickou justicí, bude 
všechno spíše znejasněno. 
V souvislosti s odvoláním se-
tkání české a slovenské vlády 
poznamenal, že tato vláda umí 
jen bourat, což je vždy snazší. 

O půl strany dále tvrdí, že 
tato vláda nic nedělá. A zde je 
ten fungl nový bonmot, použi-
tý na první straně jako hlavní 
titulek. Prý pilot přepne řízení 
havarujícího letadla na autopi-
lota, který je špatně naprogra-
mován, takže lidé inteligentněj-
ší než pilot, okénky vidí, jak 
se všichni řítí k zemi. Otázku 
na roční práci prezidenta Pav-

la odbyl univerzální větou: 
„Dobře o něm mluvit nemohu 
a špatně o něm mluvit nechci“. 
Možná by jeho univerzální věta 
(pro hodnocení kohokoliv, kdo 
se nesklání úctou před jeho 
moudrostí), mohla mít prohoze-
na ta slovíčka nemohu nechci. 
Že dobře mluvit nechce a špat-
ně nemůže. V blízkých volbách 
chce podpořit ANO, Dostálová 
byla dobrou ministryní (pro 
koho?). KSČM chválil, ovšem 
chvála patřila výkonu europo-
slankyně Konečné, před jejímž 
výkonem se sklání. Šikovně prý 
schovala KSČM do koalice Sta-
čilo. A v jiném místě rozhovoru 
odsoudil každou koalici jako 
podvod na voličích. 

A konečně ten Grean Deal. 
Jako hlavní faktor voleb prý li-
kviduje energetiku a zeměděl-
ství. To si netroufám posuzovat. 

Tak si myslím, že bývalý pre-
zident Zeman sehrál ze všech 
svých sil toho potřebného 
užitečného idiota a využil ten 
velký prostor i pro svou nikdy 
nekončící osobní potřebu opět 
se vyvyšovat ponižováním 
ostatních. Asi také špatně na-
programovaný autopilot.

Vladimír Roškot

Z E  Z Á P I S N Í K U 
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Meze Monínce

G L O S A

Teze

G L O S A

Ne-li stejné, pak spíše horší DNES
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